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Protokół Nr XI/20 
z XI Sesji 
Rady Powiatu w Olsztynie 
w dniu 27 lutego 2020 r. 
 
Początek posiedzenia        - godz. 1000 

Zakończenie posiedzenia       - godz. 1430 

Spośród 25 radnych ustawowego składu rady obecnych było   - 24 
 
  
Pkt 1. Otwarcie Sesji. 
 

Pan Jerzy Laskowski, Przewodniczący Rady Powiatu, otworzył XI Sesję Rady 
Powiatu w Olsztynie. Następnie powitał zebranych radnych, gości oraz pracowników 
Starostwa. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu, lista gości stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu, lista pracowników Starostwa stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. Pan Przewodniczący poinformował, że w chwili obecnej na sali jest 21 radnych, co 
wobec 25 osobowego składu Rady stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych decyzji. Pan Przewodniczący poinformował, że Pan Janusz Radziszewski 
usprawiedliwił swoją nieobecność na dzisiejszej sesji, natomiast Pan Starosta oraz Pan radny 
Lech Nitkowski spóźnią, ze względu na trwającą w Barczewie Sesję Rady Miejskiej. 
Również Pani Iwona Plaskota, tym razem ze względów osobistych nieco się spóźni. 
Administrator danych osobowych - Starosta Olsztyński (Pl. Bema 5, 10-516 Olsztyn) 
informuje, że Państwa dane osobowe przetwarzamy w celu niezbędności takiego działania do 
wykonania zadania realizowanego w interesie publicznym lub w ramach sprawowania władzy 
publicznej powierzonej administratorowi (art. 6 ust. 1 lit. e RODO), w związku z realizacją 
zasady dostępu do informacji publicznej - poprzez utrwalanie i transmitowanie obrad Rady 
Powiatu w Olsztynie. 

Nagrania z transmisji udostępniamy w: Biuletynie Informacji Publicznej oraz na 
stronie internetowej Powiatu Olsztyńskiego. 

Znajdujące się na nagraniach dane osobowe przetwarzamy zgodnie z obowiązującymi 
przepisami prawa, a następnie archiwizujemy, zgodnie z jednolitym rzeczowym wykazem akt 
organów powiatu i starostw powiatowych. 

Szczegółowe informacje na ten temat są zawarte w klauzuli informacyjnej: 
w Biuletynie Informacji Publicznej, na stronie internetowej Powiatu oraz przed wejściem do 
sali obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Olsztynie przypomniał uczestnikom obrad 
o nieujawnianiu danych osobowych w treści wypowiedzi podczas zabierania głosu. 

Pan Jerzy Laskowski poinformował, że nie wpłynęły poprawki, co do treści 
protokołu z VIII Sesji Rady Powiatu w dniu 29 listopada 2019 r., i zgodnie z § 24 ust. 1 
Statutu Powiatu został on zatwierdzony. 

Pan Jerzy Laskowski przypomniał wszystkim radnym o obowiązku zalogowania się 
do systemu, który umożliwia branie udziału w dyskusji i głosowaniu. Następnie Pan 
Przewodniczący przypomniał, że zgodnie z art. 15 ust. 1 ustawy o samorządzie powiatowym 
radnym jest przesyłany porządek obrad. Porządek obrad nie podlega głosowaniu, natomiast 
zmiany do przesłanego porządku obrad zgodnie z art.15 ust.2 ustawy, wprowadzić może rada 
powiatu bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady, co w wypadku Rady 
Powiatu w Olsztynie wynosi 13 głosów. Przewodniczący poinformował, że porządek obrad 
przesłany został w materiałach na sesję (porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu).  

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy są wnioski w sprawie zmian w porządku 
obrad.  
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Wobec braku wniosków Pan Przewodniczący odczytał porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie Sesji. 
2. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Wyrażenie zgody na przyjęcie zadań z zakresu administracji rządowej związanych 

z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej 
 podjęcie uchwały (druk nr 96). 
5. Sprawy bezpieczeństwa w Powiecie Olsztyńskim 
– sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, 
– sprawozdanie z działalności Komendy Miejskiej Policji w Olsztynie, 
– sprawozdanie z działalności Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej 

w Olsztynie. 
6. Sprawy różne i wolne wnioski. 
7. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
Pan Zbigniew Szczypiński przypomniał, że 28 stycznia zmarł Kolega Jerzy 

Bujnowski, Samorządowiec, Społecznik, były Zastępca Burmistrza Barczewa. Pan Bujnowski 
był trzy kadencje Radnym Powiatu Olsztyńskiego oraz pełnił funkcję Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej i Komisji Budżetowej. Przez dwanaście lat zasiadał tutaj, w tych ławach.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił wszystkich zebranych o uczczenie minutą ciszy 
zmarłego Jerzego Bujnowskiego, jednocześnie podziękował Panu Szczypińskiemu, że 
przypomniał wszystkim postać, którą będziemy ciepło wspominać. Podziękowania skierował 
również do tych, którzy uczestniczyli w uroczystościach pogrzebowych. 

 
Pkt 2. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił o zabranie głosu przez Panią Wicestarostę. 
Pani Joanna Michalska powiedziała, że w okresie od ostatniej zwyczajnej sesji Rady 

Powiatu w Olsztynie (20 grudnia 2019 r.) odbyło się 9 posiedzeń Zarządu Powiatu 
w Olsztynie. Efektem prac Zarządu są między innymi projekty uchwał, które są ujęte 
w porządku obrad sesji. 
- Zarząd Powiatu jednokrotnie dokonywał zmian w budżecie Powiatu na rok 2019, 
- w zakresie realizacji budżetu Powiatu na 2020 rok, Zarząd Powiatu podjął niezbędne 
uchwały w sprawie zasad realizacji budżetu i wieloletniej prognozy finansowej oraz 
przekazania stosownych uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych Powiatu.  
- jeśli chodzi o gospodarowanie mieniem, to w okresie między sesjami Zarząd Powiatu 
wydał: 
a) 4 postanowienia w sprawie uzgodnienia miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego, 
b) 6 decyzje w sprawie oddania nieruchomości w trwały zarząd, 
c) 4 opinie do decyzji o zezwolenie na realizację inwestycji drogowych. 
d) 1 zgodę właścicielską na dysponowanie nieruchomością na cele budowlane. 

Pani Wicestarosta przypomniała, że sprawozdanie Pana Starosty zostało przesłane 
radnym na skrzynki mailowe, aby wszyscy mogli się w szczegółowo z tym zapoznać.  
-w zakresie spraw oświatowych, Powiat Olsztyński przekazał Powiatowej Szkole Muzycznej 
I stopnia w Dywitach samochód marki Hyundai ix35. W związku z tym, że w tamtym roku na 
potrzeby Starostwa został zakupiony bus Toyota, to stwierdziliśmy, że będzie to dobre 
wsparcie, gdyż Szkoła miała do tej pory Skodę Fabię już dosyć wiekową, z dużym 
przejazdem. Pani Wicestarosta stwierdziła, że będzie to zapewne służyć tej Szkole. Obecnie 
mamy cztery filie, więc nauczyciele, czy uczniowie przemieszczają się między tymi 
Szkołami, natomiast Skoda Fabia, która do tej pory im służyła zostanie przekazana na rzecz 
Fundacji Albatros, która prowadzi w Bukwałdzie Ośrodek Rehabilitacji Ptaków Dzikich. Pani 
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Wicestarosta dodała, że jako Fundacja muszą wyjeżdżać do takich ptaków, aby je odebrać 
i dlatego jest to dobry kierunek jej wsparcia,  
- Zarząd zatwierdził wiele sprawozdań merytorycznych z wykonania zadań w ramach 
konkursu ofert, które w 2019 były realizowane. Obecnie jeszcze do jutra trwa nabór na 
sportowca Powiatu i można jeszcze zgłosić kandydatury,  
- jeśli chodzi o sprawy z zakresu współpracy z organizacjami pozarządowymi, to do 6 marca 
jest ogłoszony kolejny otwarty konkurs ofert na 2020. Pula w tym roku wynosi 179.000 
złotych i różne organizacje, stowarzyszenia, fundacje mogą się do nas zgłaszać ze swoimi 
propozycjami, 
- odnośnie spraw związanych z ochroną środowiska, ogłoszony został nabór wniosków, 
w którym pula wynosi 60.000 złotych, gdzie maksymalna kwota dofinansowania to 15.000 
złotych. W większości startują tu OSP z terenu powiatu a minimalna kwota o jaką muszą się 
starać to 10.000 złotych plus złotówka. Pani Wicestarosta powiedziała, że mile widziany jest 
wkład własny, który na pewno podnosi ocenę,  
- jeśli chodzi o sprawy drogowe, Pani Wicestarosta powiedziała, że Pan Starosta jest obecnie 
na sesji w Gminie Barczewo. Już w drugim przetargu nastąpiło otwarcie ofert na tą naszą 
dużą pętlę od Spręcowa do Barczewa. Niestety nawet przy podziale na dwa etapy realizacji, ta 
kwota po otwarciu ofert okazała się wyższa i wynosi 47.000.000 złotych. Dlatego też musimy 
do tego zadania dołożyć we współpracy z gminami. Ze strony Gminy Dywity mamy 
deklarację i jest ona otwarta do dołożenia kolejnych środków a do Gminy Barczewo Pan 
Starosta pojechał pracować nad tym, aby Rada Gminy zdecydowała się na wsparcie tego 
zadania. Chcemy je rozłożyć na trzy lata, żeby było to łatwiejsze dla Samorządu, ale żeby 
podpisać umowy z wykonawcami musimy mieć porozumienie. Właśnie z takim 
porozumieniem intencyjnym pojechał Pana Starosta, żebyśmy te umowy mogli podpisać i aby 
te środki w budżetach Samorządów się znalazły,  
- Pani Wicestarosta powiedziała, że ma dobrą wiadomość jeśli chodzi o budowę stu 
obwodnic. W planie została ujęta obwodnica Dywit i Olsztyna. Jest to znaczące, bo jeśli my 
swoją część Spręcowo – Barczewo zrealizujemy i byłaby obwodnica Dywity – Olsztyn od 
strony zachodniej, czyli Jonkowa, to dopięłoby to stricte obwodnicę Olsztyna i ułatwiło 
komunikację.  
- projektowana jest również obwodnica Smolajn, czyli pierwszy etap docelowo obwodnicy 
Dobrego Miasta. Dobre Miasto jeszcze nie jest ujęte, ale miejmy nadzieję, że to wszystko 
jeszcze jest przed nami i będzie planowane do realizacji.  
- Pani Wicestarosta wspomniała, że odbyło się spotkanie Stowarzyszenia ,,Szesnastka”. 
Zmienił się nam obecnie Przewodniczący, którym został Pan Piotr Grzymowicz – Prezydent 
Miasta Olsztyn. Poprzednia Pani Przewodnicząca zrezygnowała z pełnionej funkcji ze 
względu na odejście na emeryturę. Pani Wicestarosta wyraziła nadzieję, że ich praca będzie 
owocna jeśli chodzi o drogę krajową nr 16.  
- jeśli chodzi o sprawy z zakresu ochrony zdrowia, w dniu 23 stycznia Zarząd Powiatu odbył 
wyjazdowe posiedzenie do Szpitala Powiatowego w Biskupcu, gdzie członkowie mieli okazję 
obejrzeć tą inwestycję i jak to wygląda. Pani Wicestarosta powiedziała, że już rok wcześniej 
w okolicach stycznia, lutego 2018 radni mieli okazję zobaczyć, jak wtedy wyglądał ten stan. 
Skala przerosła nasze wyobrażenie i nie mamy się czego wstydzić, bo w skali województwa 
są to wysokiej klasy sale operacyjne. Nasi chirurdzy, ortopedzi są zachwyceni, że maja 
największą salę do dyspozycji. Pani Wicestarosta poinformowała, że 10 lutego w Szpitalu 
w Biskupcu byliśmy również jako Rada. Wszyscy radni mieli okazję zobaczyć sami jak to 
wygląda, bo teraz są tam przeprowadzane operacje i obecnie nie możemy tego obejrzeć. Prace 
postępują właściwie i jesteśmy na bieżąco informowani jak wyglądają płatności za tą naszą 
inwestycję. Podjęta w tamtej kadencji decyzja o zainwestowaniu w rozwój naszego Szpitala 
będzie bardzo korzystna. To pozwoli to się nam rozwinąć i tym samym zwiększyć ilość 
zabiegów, co przyniesie konkretne zyski dla Szpitala.  
- 16 stycznia odbyła się akcja Dzień Babci i Dziadka, w której udział wzięło 250 osób. Były 
to różnego rodzaju badania. Pani Wicestarosta powiedziała, że przy tej okazji 
współpracowaliśmy z Panią Ireną Petryną ze Szpitala Pulmonologicznego. Rozesłaliśmy 
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zaproszenia do wszystkich naszych 12 gmin, że taka akcja w Starostwie będzie się odbywała. 
Te 250 osób, które do nas przyjechało i skorzystało z tej akcji to jest niejako odpowiedź 
i będziemy to kontynuować a w kolejnych latach być może będzie takich osób więcej,  
- Pani Wicestarosta powiedziała, że jeśli chodzi o walentynki, to wyszliśmy z założenia, że 
jest to święto zakochanych i można coś podarować innym i z tej okazji odbyła się akcja 
poboru krwi, na którą stawiły się 42 osoby, z czego 35 osób oddało krew. W sumie 
zebraliśmy 16 litrów krwi, co jest bardzo dobrym wynikiem i uważamy, że takiego typu akcje 
nie tylko na walentynki będziemy kontynuować,  
- jeśli chodzi o sprawy bezpieczeństwa, to od 4 lutego rozpoczęła się kolejna kwalifikacja 
wojskowa. W tym roku w Starostwie realizuje ją również miasto Olsztyn. Blisko 1800 osób 
z terenu powiatu i miasta Olsztyn taką kwalifikację będzie tutaj przechodzić,  
- 21 lutego w Regionalnym Centrum Bezpieczeństwa w Olsztynie na ulicy Augustowskiej 
odbyły się eliminacje powiatowe 25. Olimpiady Wiedzy o Obronie Cywilnej. Największą 
wiedzą wykazała się drużyna z Zespołu Szkół w Biskupcu, która 6 marca będzie nas 
reprezentować na szczeblu wojewódzkim olimpiady.  

Pani Wicestarosta powiedziała również, że przychodzą takie momenty, że niektórzy 
przechodzą na emeryturę i tak też się stało z Panem Komendantem Powiatowej Straży 
Pożarnej Andrzejem Górzyńskim i to jest pożegnanie. Na razie Komendant wypoczywa 
w górach, ale na kolejną sesję zostanie zaproszony, abyśmy mogli mu podziękować za służbę 
i wiele lat, które z nami pracował i służył mieszkańcom Powiatu Olsztyńskiego.  
- jeśli chodzi o współpracę międzynarodową Pani Wicestarosta powiedziała, że w styczniu 
razem z Panem Starostą i Panem radnym Andrzejem Moszczyńskim odwiedziliśmy naszych 
Partnerów w Osnabrűck. Było to przyjęcie Noworoczne z nową Panią Starostą Ann 
Kebschull. Rozmawialiśmy dużo o współpracy, o tym jak nowa Pani Starosta to widzi. Pani 
Ann Kebschull jest otwarta i chętna. Ustalone zostały pewne terminy ich przyjazdu do nas 
i ewentualnych naszych wizyt u nich. Pod koniec maja przyjedzie do nas duża grupa Caritas 
i prawdopodobnie z nimi przyjedzie nowa Pani Starosta i będziemy mogli się spotykać. 
W czerwcu już po raz trzeci odbędzie się Forum Kobiet, które będzie realizowane u nas. 
W kolejnych miesiącach a mianowicie lipcu, sierpniu i wrześniu różne grupy z Powiatu będą 
przyjeżdżać i spotykać się z nami, ale będziemy o tym informować na bieżąco. Pani 
Wicestarosta powiedziała, że ta współpraca pozwala nam na to, aby pewien sprzęt od 
Powiatu, szczególnie od ich służby drogowej pozyskiwać. To się nam się właśnie udało. 
Pozyskaliśmy od nich a przynajmniej wyraziliśmy zgodę jako Zarząd na ciągnik marki Fendt. 
Jest to ciągnik bardzo wysokiej klasy za kwotę około 80.000 złotych. Na polskim rynku, 
sprzęt takiej klasy kosztuje około 190.000 złotych. Pozyskaliśmy go wraz z kosiarką do 
poboczy, więc będzie służył naszej Powiatowej Służby Drogowej,  
- Pani Wicestarosta wspomniała również, że odbyło się spotkanie ze strażakami z Ukrainy, 
którzy dzięki inicjatywie Zarządu Powiatu zostali obdarowani przez strażaków z OSP 
sprzętem wartości 20.000 złotych. To spotkanie odbyło się na terenie Starostwa, były tam 
różne grupy i było to bardzo miłe spotkanie,  
- odnośnie spraw z zakresu promocji Powiatu, Pani Wicestarosta powiedziała, że Oliwia 
Smyk, utalentowana uczennica Powiatowej Szkoły Muzycznej I stopnia W Dywitach wygrała 
kolejne konkursy w Londynie i Paryżu. Dlatego też, w nagrodę już w kwietniu będzie nas tam 
reprezentować na kolejnych takich wystąpieniach, w znaczących salach. Pani Wicestarosta 
powiedziała, że jeśli chodzi o naszych absolwentów, a do tej pory wypuściliśmy ponad 150 
takich osób z całej naszej Szkoły Muzycznej, to spotkała się ostatnio z Patrycją Deptuła, która 
skończyła naszą Szkołę I stopnia i powoli kończy Szkołę II stopnia w Olsztynie. Patrycja jest 
już na Akademii Muzycznej we Wrocławiu, gdzie koncertuje z orkiestrami po całej Europie, 
bo takie ma propozycje. To tylko pokazuje potencjał naszej Szkoły, nauczycieli i że te nasze 
dzieci z obszarów wiejskich mogą korzystać z takiej edukacji.  
- w miniony weekend Pan Starosta wziął udział w Balu na Najpopularniejszego Sportowca. 
W kategorii ,,Najpopularniejszy Sportowiec Powiatu Olsztyńskiego” zwyciężył Szymon 
Rekita – wychowanek Warmii Biskupiec, reprezentant Polski, uczestnik Tour de Pologne 
oraz zwycięzca tureckiego wyścigu wieloetapowego Tour of Antalya. Pani Wicestarosta 
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powiedziała, że również w innych kategoriach uczestnicy otrzymali nagrody. Wśród 
nagrodzonych była również reprezentantka Klub Egida z Biskupca, 
- Pani Wicestarosta wspomniała również, iż w tym tygodniu odwiedzili nas samorządowcy 
z Olsztynka – Młodzieżowa Rada Olsztynka, która funkcjonuje już od paru ładnych lat 
i zawsze są zainteresowani poznawaniem innych samorządów. Tego dnia odwiedzili 
Urząd Marszałkowski, później byli u nas, gdzie rozmawialiśmy na temat zadań Powiatu jako 
Samorządu, pokazaliśmy im strukturę naszego Starostwa. Byli bardzo żywo zainteresowani 
i może w przyszłości będą reprezentować swoje środowiska, jeśli chodzi o Samorząd.  
- w poniedziałek, w Starostwie odbyła się debata realizowana przy udziale Kuratora 
Olsztyńskiego dotycząca zdrowia psychicznego dzieci. Byli tu reprezentanci wszystkich 
powiatów w województwie. Debata dotyczyła tworzącego się nowego zadania, które być 
może jest już utworzone, ale nie ma jeszcze do niego odpowiednich rozporządzeń. 
Przysłuchiwaliśmy się z dużą uwagą jak to ma wyglądać i jakie mają rozwiązania na 
realizację tego zadania. Jednakże jak już wiadomo, jak jest zadanie, to idą za tym pieniądze. 
Pani Wicestarosta powiedziała, że jeszcze nie wie jak to będzie poukładane, ale obserwujemy 
i pozyskujemy wiedzę na ten temat,  
- w związku z tym, że w przyszłym tygodniu był tłusty czwartek ugościliśmy naszych 
interesantów pączkami, którymi częstował sam Pan Starosta. Pani Wicestarosta stwierdziła, 
że tłusty czwartek na Warmii trwa do wtorku, więc spokojnie można było się częstować.  
- Pani Wicestarosta powiedziała, że włączyliśmy się do akcji ,,Bądź widoczny”, gdzie były 
rozdawane opaski odblaskowe, aby piesi byli widoczni na drodze, dbali o swoje 
bezpieczeństwo i innych uczestników ruchu drogowego. 
- odnośnie spraw związanych z bezpieczeństwem zorganizowano cykl festynów 
edukacyjnych pod nazwą ,,Bezpieczne Ferie”, w których udział wzięło ponad 1000 uczniów. 
Było to przeprowadzone w czterech gminach a mianowicie w Dobrym Mieście przy jeziorze 
Limajno, Rukławki w Biskupcu, Jemiołowo w Olsztynku i Zalesie w Barczewie. Pani 
Wicestarosta powiedziała, że wiele gmin włącza się w tą akcję i dowożą dzieci, aby te mogły 
uczyć się jak się zachowywać. Co prawda pogoda nie dopisała i niektórych elementów nie 
można było pokazać. 
 
Pkt 3. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Pan Jerzy Laskowski poinformował, że interpelacje na piśmie można składać 
w dowolnym momencie a zgodnie z § 11 ust. 2 Statutu Powiatu Olsztyńskiego interpelacje 
składa się na piśmie w sprawach zasadniczych dla Powiatu. Poinformował, że w okresie od 
ostatniej Sesji Rady Powiatu nie wpłynęły do Zarządu Powiatu w Olszynie żadne interpelacje. 
Pan Przewodniczący poinformował, że zgodnie z § 12 ust. 1 Statutu Powiatu Olsztyńskiego, 
zapytania składa się na piśmie w sprawach aktualnych Powiatu, a także w celu uzyskania 
informacji o konkretnym stanie faktycznym. W okresie od ostatniej Sesji Rady Powiatu nie 
wpłynęły żadne zapytania. Następnie Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania odnośnie 
sprawozdania Starosty? 

Pan Jarosław Wolak powiedział, że ma krótkie zapytania odnośnie ZRID-u. 
W związku z rozstrzygnięciem oferty, mamy kwotę 47.000.000 złotych. W związku z tym, ile 
Dywity się dokładają a ile Barczewo? Drugie pytanie dotyczące tej inwestycji brzmi, czy 
przetarg wygrały firmy zewnętrzne, czy nasze lokalne? 

Pan Stanisław Trzaskowski powiedział, że ma parę uwag niezbyt istotnych, ale jedną 
bardzo. Pan radny powiedział, że najpierw chciałby odnieść się do sprawozdania i tych akcji, 
które były prowadzone w Starostwie. Jeśli chodzi o akcje, to bardzo dobry i fajny pomysł. 
Jednakże, jako dziadek, jeśli miał dojechać z Jezioran do Olsztyna na tą akcję, to zrezygnował 
i nie przyjechał. Pan Trzaskowski przyznał, że mówi to żartobliwie, ale czy Zarząd myśli, 
żeby te akcje robić jednak w gminach a nie w siedzibie Starostwa. Pan radny powiedział, że 
nie chodzi tu o akcje poboru krwi, bo nieważne skąd krew pobierzemy jest to chwalebne, 
fajne, dobre i koniec. Jeśli jednak robimy darmowe badania, w tak szerokim zakresie to 
dobrze by było wyjść z nimi na teren powiatu. Z wypowiedzi Pani Petryny słyszeliśmy, że 
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badania takie były robione w Urzędzie Wojewódzkim, Urzędzie Marszałkowskim, 
Starostwie. Pan Trzaskowski powiedział, że śmie twierdzić i oby się mylił, robione są w 90% 
dla mieszkańców Olsztyna, a my jesteśmy Powiatem Olsztyńskim. W związku z powyższym, 
Pan radny powiedział, że bardzo by prosił i byłby zadowolony, gdyby udało się takie akcje 
zorganizować w Kolnie, Jezioranach, Dobrym Mieście. Pan Trzaskowski powiedział, że ma 
pytanie, o którym jednak chyba nie będzie czasu szczegółowo porozmawiać a mianowicie 
dotyczące koncepcji planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla 
Powiatu Olsztyńskiego. Pan radny zaznaczył, że jest to bardzo ważna sprawa dla niego 
i zawsze o niej mówi, bo ma to szczęście, że jeździ po trasie Jeziorany – Dobre Miasto. 
Okazuje się, że z Radostowa do Dobrego Miasta mnóstwo ludzi zabiera, którzy jeżdżą 
autostopem, zarówno do lekarza jak i do szkół. Wyraźnie brakuje tej komunikacji. Pan 
Trzaskowski zapytał, czy ta koncepcja i w jakim zakresie była opracowywana 
w porozumieniu z wójtami, burmistrzami, czy też z przedstawicielami gmin naszego Powiatu. 
W związku z tym, że jest to etap opracowywania, więc jest to czas i miejsce, aby 
przedstawiciele gmin włączyli się bardzo mocno w to opracowanie. Pan radny powiedział, że 
teraz chciałby przejść do najważniejszego pytania i stwierdził, że cieszy go fakt, iż Pani 
Wicestarosta wspomniała o obwodnicy Smolajn, bo z Panem Jackiem Szydło walczyliśmy 
o modernizację 51. Wszystkie gminy i wszystkie powiaty leżące na trasie drogi krajowej nr 
51 włączyły się w tą akcję i dawaliśmy pieniądze z budżetów na pewne opracowania dla 
Generalnej Dyrekcji Dróg i Autrostad. Czy Zarząd będzie chciał, a jego zdaniem powinien, 
ale może się mylić, włączyć się w te sprawy dotyczące przebiegu obwodnicy Smolajn 
a docelowo również obwodnicy Dobrego Miasta, ponieważ doskonale widać na przykładzie 
Olsztynka jak dobrze poprowdzona obwodnica może być ważnym impulsem rozwoju 
gospodarczego. Rozwój Dobrego Miasta to też jest rozwój Powiatu Olsztyńskiego. Jeśli 
obwodnica Smolajn zostanie tak poprowadzona, że będzie od razu narzucała przebieg 
obwodnicy Dobrego Miasta, a wszystko wskazuje, że jest bardzo dużo zwolenników, żeby ta 
obwodnica Dobrego Miasta przebiegała tylko i wyłącznie przez Lasy Wichrowskie a nie 
przebiegiem tzw. zachodnim, za którym bez wyjątków byli wszyscy mieszkańcy miasta 
i gminy, to rozwój Dobrego Miasta będzie zahamowany. Tego impulsu gospodarczego nie 
będzie. Jest to bardzo istotna sprawa nie tylko dla mieszkańców Dobrego Miasta, ale również 
dla Powiatu Olsztyńskiego. Pan Trzaskowski zapytał również, czy jest opracowany już plan 
promocji, o którym kiedyś mówiliśmy i otrzymał odpowiedź, że będzie opracowany.  

Pan Artur Wrochna powiedział, że chciałby poruszyć kwestię, o której rozmawiał 
z Panem Starostą nawet na posiedzeniach Zarządu. Dzieją się niepokojące rzeczy ze Szkołą 
Muzyczną I stopnia w Dywitach. My dzisiaj rozmawialiśmy o samochodzie, o sukcesach 
naszych dzieciaków, młodzieży, natomiast cały czas wisi miecz nad filiami szkół 
muzycznych. Ta sprawa zaczęła się już jakiś czas temu. W tej chwili, z tego co jesteśmy 
informowani, te żądania likwidacji i wygaszania filii szkół muzycznych są dosyć 
kategoryczne. Pan Wrochna powiedział, że nie miał okazji się jeszcze Pana Starosty zapytać, 
bo czekaliśmy na oficjalne pismo z ministerstwa, które w tej sprawie nie przyszło. Natomiast 
opinie wizytatora, który przebywał są jednoznaczne, stąd poprzednia sesja. Pan Wrochna 
powiedział, że był zwolennikiem, żeby przyjąć uchwałę, jednak nie ma jej w programie 
dzisiejszej sesji. Uchwała, którą Zarząd chciał przyjąć wcześniej zakładała, że nie ma 
formalnie Szkoły Muzycznej, ale można nauczać w tych filiach i zmienia się tylko 
nazewnictwo, czyli to na czym nam najbardziej zależy i tysiącom naszych rodziców. Szkoła, 
file te wykształciły zapewne grube setki absolwentów. Jeśli ktoś uzna, że taka uchwała jest 
niepotrzebna to zostanie uchylona z jakichś przyczyn i mielibyśmy jasność, jak dalej 
postępować a w tym momencie czekamy. Pan Starosta podjął z kolei odważną decyzję, żeby 
nie wprowadzać na tą sesją uchwały o likwidacji filii. Jeśli nie została wprowadzona, to ta 
filia nie może być wygaszona wcześniej, niż od następnego roku, bo te terminy ustawowe na 
zgłaszanie likwidacji różnych placówek oświatowych mijają. Pan radny powiedział, że jeśli 
jest jakaś wiedza na ten temat a jest zmuszony niejako do zabrania głosu w tej sprawie, to 
uważa jeśli takie zamierzenia we wcześniejszej korespondencji były wyartykułowane również 
na piśmie, to pora zabrać głos, żeby przeciwdziałać. Jeśli dostaniemy pismo kategoryczne 
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o likwidacji, to później możemy sobie rozmawiać. Pan Wrochna powiedział, że jest to bardzo 
ważna sprawa, może ważniejsza od przekazania samochodu, gdyż chciałby, aby Pan Dyrektor 
miał nim gdzie jeździć.  

Pani Anna Klewido powiedziała, że jej pytanie dotyczy spraw z zakresu Promocji 
Powiatu a konkretnie Oliwii Smyk, ze Muzycznej Szkoły Powiatowej I stopnia w Dywitach. 
Czy jest zainteresowanie ze strony Fundacji Ziemi Olsztyńskiej i wsparcie dla tej 
utalentowanej dziewczynki. Ta Fundacja mogłaby się włączyć, jeśli chodzi o tą dziewczynkę 
i jej sukcesy.  

Pan Marcin Frączek powiedział, że ma pytanie odnośnie Szkoły Muzycznej, chciał 
je zadać wcześniej, ale członek Zarządu wyszedł przed szereg. Miały być podejmowane 
uchwały do końca stycznia. Jeśli ich nie podejmiemy, to z dniem 1 września nie wiemy co 
dalej będzie z tymi szkołami. Kolejna sprawa dotyczy sprawozdania i tego, że Pani 
Wicestarosta użyła dwukrotnie określenia Szkoła Muzyczna I stopnia. Pan Frączek zapytał, 
czy w związku z tym mamy inne szkoły, bo wydaje mu się. Od kogo przyszło pismo, 
o ewentualnym zamknięciu filii, gdyż wydaje mu się, że to musiało przejść przez Wojewodę 
i Kuratora Oświaty, więc nie wie, dlaczego najpierw nie reagujemy tutaj, tylko pisma od razu 
piszemy do ministerstwa. Pan radny powiedział, że z tego co pamięta ustawa oświatowa nie 
określa nic na temat szkół muzycznych, więc na jakiej podstawie musimy zamknąć te 
oddziały. Pan Frączek powiedział, że jest parę rozwiązań, ale chciałby znać treść tego pisma 
i prosiłby o przesłanie tych pism dla wszystkich radnych. Wtedy będzie prościej ustalić jakieś 
stanowisko i ewentualnie wspólnie coś spróbujemy zdziałać.  

Pani Krystyna Szter powiedziała, że ma pytanie odnośnie dróg powiatowych. Jak 
zwykle, w marcu dostajemy harmonogram naprawy dróg powiatowych i gruntowych. 
W związku z tym, Pani radna poprosiła, aby radni otrzymali go w formie elektronicznej tzn. 
na stronie PSD. Ponieważ jest dużo pytań jest zarówno ze strony sołtysów jak i radnych 
gminnych i dzięki temu będzie mogła odsyłać ich ewentualnie na tą stronę.  

Pan Artur Wrochna powiedział, że zarówno on jak i Pan Starosta mają wiedzę na 
temat, jak wyglądają rozmowy i korespondencja z Wojewodą, dlatego Pani Wicestarosta 
zapewne poinformuje o tym w tej chwili a Pan Starosta uzupełni. Pan Wrochna powiedział, że 
ma drobną uwagę, odnośnie tego, co powiedział Pan radny Frączek i aby liczył się ze 
słowami, bo on nie wyszedł przed szereg, bo niby w jakim szeregu ma stać, po prostu zabrał 
głos w tej sprawie.  

Pan Marian Piwcewicz powiedział, że wraca sprawa ZIT-ów Dywity – Barczewo. 
Kolega Stanisław przedstawił propozycję budowy obwodnicy Smolajny i Dobrego Miasta. 
Pan Piwcewicz powiedział, że chciałby zasygnalizować temat odnośnie inwestycji 
finansowanych z budżetu, w sytuacji kiedy po rozstrzygnięciu przetargu okazuje się, że 
brakuje sporo pieniędzy. Kiedy zatwierdzaliśmy budżet i zaciągaliśmy kredyt, Pani Skarbnik 
informowała, że właściwie nasze możliwości kredytowe są już zamknięte na ten rok. Wiemy, 
że zostały już sfinalizowane tematy i jest to na etapie pewnych decyzji technicznych, jeśli 
chodzi o budowę obwodnicy północnej Olsztyna. Wówczas te drogi będą drogami 
technicznymi i ta obwodnica będzie finansowana całkowicie ze środków rządowych, bez 
naszego wkładu. Te drogi techniczne, być może do tej budowy obwodnicy będą to nasze 
drogi powiatowe. Być może inwestor będzie musiał stan techniczny tych dróg poprawić, czy 
to w trakcie budowy obwodnicy, czy już po jej zakończeniu. Druga rzecz, że ta obwodnica 
będzie musiała być skomunikowana z tymi naszymi drogami, czy to z Dobrym Miastem, czy 
też z Gminą Dywity, lub Barczewem, ale właściwie Barczewo będzie łączyło się z drogą nr 
16. Należałoby się zastanowić, czy te pieniądze, które miałyby być na ten ZIT Spręcowo – 
Barczewo nie przekazać je do Gietrzwałdu a ta obwodnica północna będzie budowana, bo są 
już założenia i nie wykluczone, że ruszy to w 2021 roku. Pan radny powiedział, że poddaje to 
pod rozwagę dla Zarządu żeby przeanalizować te wszystkie problemy. Mamy ogromne 
problemy i nie dotyczy to tylko naszego budżetu powiatowego, ale również budżetu 
Barczewa i Dywit.  

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że my w tej chwili zadajemy pytania odnośnie 
sprawozdania Pana Starosty a nie zgłaszamy wnioski budżetowe, bo na to był czas i będzie 
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czas kiedy będziemy zastanawiać się nad kolejnym budżetem. W tej chwili mamy budżet 
uchwalony i Zarząd ma obowiązek go realizować i to wszystko.  

Pan Marcin Frączek powiedział, że jeśli dobrze rozumie, sprawa obwodnic to jest 
sprawa ministerstwa a nie nasza, tutaj był tylko głos żeby w to się włączyć, ale Kolega 
zapomniał dodać, że po zachodniej stronie Dobrego Miasta leży specjalna strefa ekonomiczna 
i wszystkie zakłady. Jeśli to pójdzie z innej strony, to automatycznie część Dobrego Miasta 
i zakładów zostanie odcięta od możliwości wyjazdu na krajówkę. Pan Frączek przeprosił 
i powiedział, że jeśli chodzi o określenie jakiego użył podczas swojej wypowiedzi 
a mianowicie wyjście przed szereg, to został on chyba źle zrozumiany, bo chodziło mu o to, 
że Pan Artur zabrał głos wcześniej od niego. Pan Frączek powiedział, że nie chciałby, abyśmy 
tak emocjonalnie do tego podchodzili.  
 Pan Jerzy Laskowski powiedział, że ma jeszcze jedną uwagę odnośnie obwodnicy 
Dobrego Miasta. Ten temat był nagłaśniany przez, ówczesnego Burmistrza a dzisiaj radnego 
Pana Stanisława Trzaskowskiego od wielu lat. Pan Przewodniczący powiedział, że chciałby 
tylko wyjaśnić, że kwestia planowania przestrzennego to jest gestia Burmistrza a nie Starosty. 
Oczywiście dobrze by było, żeby Starosta i Burmistrz mówili jednakowo w tej sprawie i żeby 
Burmistrz miał wsparcie Zarządu Powiatu, bo najlepiej w kwestiach gminy orientuje się 
Burmistrz i Rada Miasta. Oni powinni te koncepcje przedstawiać a my powinniśmy ich jak 
najlepiej popierać.  
 Pan Zbigniew Szczypiński powiedział, że bardzo chciałby poprzeć wypowiedź Pana 
Artura Wrochny w sprawie Szkoły Muzycznej z dwóch przyczyn. Po pierwsze, w interesie 
radnego powiatu jest, aby te kwestie zostały jak najszybciej rozstrzygnięte a drugi to interes 
prywatny, bo jak stwierdził jest ojcem dziecka, które uczęszcza do Szkoły Muzycznej filii 
w Biskupcu. Natomiast ten problem nie pojawił się dziś, wczoraj czy przedwczoraj, bo z jego 
wiedzy, już dwa czy trzy lata temu były te kwestie zgłaszane i nie możemy w tej chwili 
chować głowy w tzw. piasek, bo nastąpi wtedy efekt strusia. Bo co mamy na wierzchu? 
Trzeba do tej sprawy bardzo kompleksowo podejść, by ją raz a dobrze w interesie Powiatu 
i tych wychowanków, którzy do tej pory uczęszczali wyjaśnić. Z absolwentów możemy być 
tylko dumni, i jesteśmy bo naprawdę wspaniałe dzieci wyszły w tych filiach i w Dywitach, 
jako Szkole matce. Natomiast, to się nie pojawiło dzisiaj ani wczoraj. Z interpretacji 
urzędników ministerialnych, nie istnieje coś takiego jak filia Szkoły Muzycznej. W związku 
z tym, albo znajdziemy kruczek, jakąś furteczkę, albo musimy to tak załatwić, żeby nie 
zniweczyć zapału i kilkuletnich wysiłków takich dzieciaczków, które do tych Szkół chodzą. 
Pan Szczypiński podziękowała Panu Arturowi, że poruszył ten temat. Pan Szczypiński 
odniósł się również do wypowiedzi Pana Frączka, odnoście użycia nie w tym kontekście 
wyrażenia wyjście przed szereg. Żadna sprawa zgłoszona przed radnego nie jest 
wychodzeniem przed szereg, bo my zgłaszamy sprawę w trosce o Samorząd, którego 
jesteśmy reprezentantami. Pan radny stwierdził, że najprawdopodobniej 25 lutego miał być 
rozstrzygnięty konkurs na prezesa jednej ze spółek z udziałem Samorządu Powiatowego 
Fotowoltaika Gryźliny i czy w związku z tym Pani Wicestarosta może coś na ten temat 
powiedzieć w tej chwili, czy nie? Pan Szczypiński poprosił, aby na przyszłej czy kolejnej 
sesji, ale w najbliższym czasie wszyscy radni uzyskali sprawozdanie ze zgromadzenia 
wspólników, jak wygląda funkcjonowanie tej spółki, bo różne głosy dochodzą z różnych 
stron. Pan radny powiedział, że chciałby troszkę więcej o tych sferach gospodarczych więcej 
mówić, bo tak jak mówił Pan Trzaskowski, są te akcje typu walentynki, Dzień Babci 
i Dziadka, ale to nie jest podstawowym zadaniem Samorządu Powiatowego. Ostatnią sprawa 
jaką w tej wypowiedzi poruszył Pan radny, była sprawa koronawirusa a mianowicie jak się 
ma w tym całym problemie Samorząd Powiatowy. Czy jesteśmy przygotowani na falę, która 
nadchodzi. Dziś z komunikatorów publicznych można było usłyszeć, że jakby co, to jeszcze 
tego nie ma, ale niebawem zapuka do naszych drzwi.  
 Pani Joanna Michalska powiedziała, że najpierw odpowie na pytanie Pana Jarosława 
Wolaka. Jeśli chodzi o przetarg, na zadaniu pierwszym, tym dłuższym biegnącym 
w większości po Gminie Dywity, oferta najniższa to było 28.650.156 złotych a przetarg 
wygrała spółka zewnętrzna Drogomex. Drugie zadanie to również spółka zewnętrzna Colas 
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Polska i tu jest krótszy odcinek na kwotę 18.650.593 złotych, więc sumarycznie, daje to 
ponad 47.000.000 złotych. Jeśli chodzi o kwoty założone wspólnie z samorządami, to na 
pierwsze zadanie było to 21.358.000 złotych a na drugie 13.030.000 złotych z końcówką, co 
daje 34.000.000 złotych z kawałkiem. Kwoty brakujące przy pierwszym zdaniu to kwota 
7.291.000 złotych a na drugim 5.620.000 złotych, co daje prawie 13.000.000 złotych. Jeśli 
chodzi o Gminę Dywity, to wkład Gminy przy pierwszym etapie, jeśli chodzi o kwotę 
całościową po przetargu to 6.246.791 złotych i tyleż samo nasz powiatowy wkład. Natomiast 
jeśli chodzi o drugi etap i Gminę Barczewo, to kwota wynosi 415.243.000 złotych i tyleż 
samo wkład Powiatu. Pani Wicestarosta powiedziała, że to jest chyba powiększenie 
i poprosiła Pana Dyrektora Dariusz Jasińskiego o wyjaśnienie tej sytuacji.  
 Pan Dariusz Jasiński powiedział, że jeśli chodzi o zadanie drugie, to wkład Gminy 
Barczewo wyniósł 4.336.000 złotych i Powiatu również 4.336.000 złotych. Ta dokładka 
415.000 złotych wychodzi z tego, że ZRID, czyli pozwolenie na realizację inwestycji jest 
wydane do krzyżówek barczewskich, natomiast administracyjnie granica Gminy Barczewo na 
tej drodze, przebiega 2 km w stronę Gminy Dywity. Dlatego taki jest podział. Po prostu są 
dwa ZRID-y i dwa odcinki w tym przetargu, czyli jeden od Spręcowa do krzyżówek 
barczewskich, gdzie jest wydane pozwolenie, natomiast drugi, od krzyżówek barczewskich 
do DK16. Taki był podział i na etapie projektowania projektant nie zauważył, ale 
wyprostowaliśmy tę sprawę i ZRID dywicki zachodzi 2 km administracyjnie na Gminę 
Barczewo. Dlatego jest to dodatkowe rozliczenie.  

Pani Joanna Michalska powiedziała, że chciałaby odnieść się do pytań związanych 
z filiami. Pani Wicestarosta poinformowała, że ma przed sobą te pisma, gdyż otrzymała je na 
maila. Wszystkie te pisma były głównie z Ministerstwem Kultury i Dziedzictwa Narodowego, 
Podsekretarzem Stanu. Były również odpowiedzi od Pana Ministra Glińskiego. Pani 
Wicestarosta powiedziała, że korespondencja, którą posiada zaczyna się od 5 września 2019 
roku a następnie przytoczyła końcówkę, jeśli chodzi o całość sprawy. 
 „Biorąc pod uwagę aktualny stan prawny i zadania organu prowadzącego, (tu 
odpowiada Pani Dyrektor) zmuszona jestem ponownie wezwać Pana Starostę do podjęcia 
działań w celu dostosowania organizacji prowadzonej przez Powiat Szkoły do 
obowiązujących przepisów prawa oświatowego jak i postanowień porozumienia z 28 czerwca 
2010 roku zawartego przez Powiat Olsztyński z Ministrem Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego. Pragnę również potwierdzić wyrażoną przez przedstawicieli Departamentu 
Szkolnictwa Artystycznego i Edukacji Kulturalnej podczas spotkania z Panem Starostą 
w marcu 2019 roku wolę współpracy naszego resortu, w celu wypracowania takiego 
rozwiązania, aby w zaistniałej sytuacji umożliwić możliwość kontynuowania kształcenia 
artystycznego  uczniom istniejących filii Powiatowej Szkoły Muzycznej I stopnia 
w Dywitach.” Ta pierwsza odpowiedź jest powielana w kolejnych pismach i można 
przypuszczać, że nie jest to dokładnie wskazanie na to, że mamy wygaszać te filie, ale 
musimy to uporządkować prawnie. Dlatego my szukamy tego rozwiązania prawnego. Pan 
Starosta wiele razy i był osobiście oraz z Panem Dyrektorem Januszem Cieplińskim 
w ministerstwach. Trochę trudno się do pana Ministra Glińskiego dostać, ale nadal 
próbujemy. Uruchomiliśmy również i Wojewodę i Departament Kultury. Nie siedzimy, nie 
czekamy tylko piszemy i tak jak Pan Wrochna powiedział, była propozycja zmiany uchwały 
a właściwie nazewnictwa, ale u Wojewody okazało się, że nie ma to sensu, bo byłaby i tak 
uchylona. Szukamy kolejnych propozycji i dlatego ślemy zapytania do Ministerstwa, żeby oni 
nam pomogli rozwiązać tą sytuację. Pani Michalska powiedziała, że tak to wygląda w bardzo 
krótkim opisie. Pisma nasze są wysyłane do instytucji i pisma od nich również, dlatego nie 
będzie problemu, aby materiały te były Państwu na maila udostępnione, aby pokazać jak 
wyglądała do tej pory ta korespondencja. Zapewne zachodzi pewne ryzyko. Pani Wicestarosta 
powiedziała, że jej córka skończyła tą Szkołę i jako pierwsza rozpoczęła, podczas pierwszego 
roku funkcjonowania. Dlatego też ma dużo serca w tej Szkole, zwłaszcza, że jest to 
w Dywitach i wie jaka to jest wartość. Skoro jest to największa Szkoła artystyczna w Polsce, 
prowadzona przez Samorząd, to na pewno nie będziemy odpuszczać i chcemy pokazać jej 
potencjał. W pismach bardzo dużo piszą, że jest to Szkoła zawodowa, która kształci 
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muzyków. Dlaczego jest pierwszego stopnia u nas? Gdyż jest to odpowiednik szkoły 
podstawowej a drugiego stopnia jest to odpowiednik liceum, jednak tylko w klasach szkół 
artystycznych, dlatego w nazewnictwie ma pierwszy stopień. My jeszcze drugiego stopnia nie 
mamy, bo trudno by było go uzyskać, ze względu na większą ilość obowiązków. Nie chcemy 
na razie przerażać rodziców, czy też uczniów tym, że są gdzieś sprawy formalne do 
rozstrzygnięcia i dlatego chcemy w ministerstwie pokazać potencjał takiej szkoły, wyjaśnić 
na jakiej to zasadzie funkcjonuje. Jesteśmy bardzo dużym powiatem i dostać się tylko 
i wyłącznie do Szkoły Muzycznej w Dywitach, czy w Olsztynie byłoby bardzo trudne dla 
wielu mieszkańców z takiego obszaru. Na razie jest problem, żeby dostać się do tego Ministra 
i przedstawić mu tą naszą stronę. Pani Wicestarosta powiedziała, że jeśli chodzi o Szkołę 
Muzyczną, jeśli nasunął się jeszcze jakieś pytania, to postara się je uzupełnić. Jeśli natomiast 
chodzi o akcje społeczne, związane np. z badaniami dla seniorów, to staramy się jako Powiat, 
robić to u siebie, gdyż mamy siedzibę tu centralnie w środku całego Powiatu. Poza tym, 
jesteśmy dosyć blisko kolei, autobusów, „okejek”. Może to wskazywać na to, że i mieszkańcy 
Olsztyna skorzystają, ale my naprawdę informujemy naszych mieszkańców Powiatu. 
W sumie gminy w jakiejś części również realizują tego typu akcje. My chcemy pokazać, że 
my też tu robimy, bo ktoś może nam zarzucić, że czemu robicie w gminach a nie u siebie. 
Staramy się jednak ludzi ściągać tutaj i zwracać uwagę, że jesteśmy tu i funkcjonujemy 
a każdy z mieszkańców Powiatu może do nas dotrzeć. Jeśli chodzi o koncepcję planu 
zbiorowego transportu Pani Wicestarosta poprosiła o odpowiedź Pana Jacka Szydło.  
 Pan Jacek Szydło powiedział, że jeśli chodzi o plan transportowy, został on już 
przekazany Zarządowi i Zarząd już odbył pierwsze posiedzenie i analizował ten plan. 
Wykonawca planu musi dokonać kilku poprawek, które polegałyby na precyzyjnym 
określeniu tej strony ekonomicznej rozwiązania. Z planu wynika, że koszt realizacji połączeń 
zamknąłby się kwotą ponad 13.000.000 złotych przez Powiat. W następnym tygodniu Pan 
Starosta planuje spotkanie w ramach Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego, na razie 
z gminami, wójtami i burmistrzami i tam gdzie już istnieje zorganizowany transport. Będzie 
chciał przedstawić już konkretne propozycje, co do obciążeń poszczególnych gmin. W tej 
chwili jeszcze tej informacji od projektanta nie mamy, ale powinniśmy ją otrzymać na 
początku następnego tygodnia i wtedy będziemy wiedzieli, jakie koszty zorganizowania 
transportu na terenie Powiatu ponosiłyby poszczególne gminy. W planie, który został 
wykonany, zgodnie z rozporządzeniem Ministra, obowiązkiem było podanie kosztów 
poszczególnych linii. To mamy i możemy mówić o ogólnych kosztach zorganizowania 
transportu przez Powiat Olsztyński na terenie Powiatu. Jednakże linie przebiegają często 
przez kilka gmin, stąd musimy bardziej szczegółowo podzielić te linie oraz koszty ich 
funkcjonowania na poszczególne samorządy. W piątek przewidziane jest pierwsze takie 
spotkanie. Wcześniej będzie Zarząd, gdzie projektant przedstawi koszty dla poszczególnych 
gmin.   

Pani Joanna Michalska powiedziała, że ta koncepcja opracowania transportu 
zbiorowego jako zadanie, niesie ze sobą finansowanie, którego my nie mamy, więc jest tu 
dużo punktów, które trzeba uwzględnić i zobaczyć jak się koszty podzielą na poszczególne 
samorządy. Jeśli chodzi o obwodnicę Smolajn, my jako Samorząd będziemy chcieli dla Pana 
Burmistrza takie wsparcie dawać, bo to pokazuje taką współpracę. Rzeczywiście należy 
uważać na interes gospodarczy i społeczny Gminy, dlatego będzie to odpowiednio rozważane. 
Pani Wicestarosta powiedziała, że my jako Powiat, zapewne nie będziemy mieli takiego 
wpływu na decyzje ministerialne, ale warto w tym brać udział. Odnośnie planu promocji, Pani 
Wicestarosta poprosiła o zabranie głosu przez Pana rzecznika Wojciecha Szalkiewicza.  

Pan Wojciech Szalkiewicz powiedział, że w odpowiedzi na interpelację Pana 
Stanisława Trzaskowskiego informowaliśmy, że plan promocji, strategię promocji, możemy 
opracować, w sensie dokumentu, dopiero wówczas kiedy taki dokument powstanie 
w Urzędzie Marszałkowskim, bo do takiego dokumentu musimy się dostosować. Pan 
Szalkiewicz powiedział, że z tego co mu wiadomo w Urzędzie Marszałkowskim dopiero 
myślą nad stworzeniem takiego planu. Związane jest to między innymi z tym, że zmieniał się 
plan strategii rozwoju województwa, który został zatwierdzony tydzień temu, więc te prace 
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dopiero się zaczynają. W momencie kiedy oni opracują swój dokument, obejmujący całe 
województwo, wtedy my będziemy próbować wpisać się w niego, ze swoimi pomysłami 
i swoją wizją promowania Powiatu.  

Pani Joanna Michalska powiedziała, że chciałaby jeszcze powiedzieć parę słów na 
temat Oliwii Smyk. Udało nam się w tej kwestii współpracować z samorządami. Dlatego też 
Samorząd Gminy wsparł zakup biletów dla Oliwii i jej mamy. My jako Samorząd Powiatowy 
wsparliśmy naszych nauczycieli w sfinansowaniu ich przelotu. Dodatkowo mamy informację, 
że Urząd Marszałkowski w ramach promocji regionu, również przekaże środki na możliwość 
pobytu w hotelu chociażby ze względu na koszty żywienia. Na ten moment wylot do Stanów 
Zjednoczonych został dobrze wsparty. Pani Wicestarosta powiedziała, że jeśli chodzi 
o kolejne wyjazdy i o wsparcie ze strony Funduszu Ziemi Olsztyńskiej, to nie wie jak to 
wygląda z ich strony, aby szybko i sprawnie wesprzeć ten wyjazdy. Moment kiedy my 
w styczniu dowiedzieliśmy się o wyjeździe a w marcu już zaplanowany był wylot, to był 
bardzo krótki czas, jeśli chodzi o samorząd, żeby takie wsparcie przygotować, ale udało się. 
Musimy pomyśleć jako radni, czy nie stworzyć takiej właśnie możliwości, że skoro takie 
utalentowane osoby są w Powiecie i będą gdzieś wyjeżdżać, wylatywać, to może należałoby 
dostosować te nasze formalne możliwości. Jeśli chodzi o harmonogram napraw, to jak tylko 
Pan Dyrektor przygotuje taki harmonogram, to od razu go roześlemy do naszych radnych, aby 
mieli tą informację na bieżąco. Odnośnie Fotowoltaiki, to rzeczywiście został wybrany nowy 
prezes. Pani Wicestarosta powiedziała, że może więcej informacji zostanie przekazanych przy 
następnej okazji. Również tę informację przygotujemy na piśmie, bo o tym dowiedzieliśmy 
się wczoraj, czyli informacja jest świeża. My jako Zarząd, kiedy się spotkamy, to omówimy 
wszystkie sprawy, ale na ten moment jest już wybrany nowy prezes. Jednakże, do piątku 
urzęduje dotychczasowy prezes, Pan Radosław Nowosielski. Informacje jak wygląda 
działalność spółki, zostaną również przygotowane i drogą mailową rozesłane do zapoznania a 
później do dyskusji, np. na Komisjach możemy zaproponować takie spotkanie, bo co roku 
mamy takie sprawozdanie od Prezesa i myślę, że to też przygotujemy. Pani Wicestarosta 
powiedziała, że odnośnie koronawirusa, w dniu wczorajszym poszły pierwsze informacje od 
Zarządzania Kryzysowego, aby osoby z kilku różnych krajów, gdzie jest zagrożenie zgłaszały 
się do Sanepidu. Są też podane numery telefonów z informacją i powinny z tego korzystać w 
szczególności te osoby, które podejrzewają u siebie jakieś objawy. Na tą chwilę, tak to 
wygląda. Nie mamy masek, bo podobno ich nie ma i jest problem. Trudno jest uporządkować, 
czy upilnować osoby, które przylatują z różnych krajów, bo my nie wiemy kto, gdzie i kiedy 
może tego wirusa przekazać dalej. Następnie Pani Wicestarosta odniosła się do pytania Pana 
Mariana Piwcewicza odnośnie ZIT Dywity – Barczewo. Pani Michalska powiedziała, że jej 
zdaniem skoro tyle lat,  uwagi, finansów i pracy poświęciliśmy temu ZIT-owi, to warto, 
żebyśmy ten ZIT zrealizowali w korelacji z obwodnicą. Nie wiemy kiedy ona ruszy i jak 
będzie projektowana oraz którędy będzie przebiegać. Jednak mieszkańców Gminy Dywity i 
Barczewo bardzo interesuje to, żeby te odcinki dróg zostały zrobione i mogły być 
użytkowane, gdyż dla rozwoju gmin będą bardzo potrzebne. Pani Wicestarosta powiedziała, 
że z tego co pamięta północna część Gminy Dywity też ma takie obszary, które gospodarczo 
mogą być jeszcze wykorzystane. Jak powstanie dobra droga, to będzie to na pewno 
korzystniejsze. Poza tym, formalnie i terminowo byłoby to bardzo trudne w danym 
momencie, zwłaszcza przy finansowaniu ze środków unijnych i przełożenie tego. To nie jest 
tak, że my przekażemy te pieniądze, bo jest Marszałek, ministerstwa. W związku z tym, 
byłoby to trudne zwłaszcza do 2023 roku, żeby to wszystko poorganizować i zrealizować. 
Może nie jest to niemożliwe, ale dosyć trudne. 

Pani Małgorzata Chyziak powiedziała, że chciałaby zabrać głos w ramach 
zakończenia dyskusji, jeśli chodzi o Szkołę Muzyczną. Rzeczywiście ten temat już 
w poprzedniej kadencji się pojawił. Pani radna poinformowała, że podczas jej wizyty 
w Ministerstwie Kultury i Dziedzictwa Narodowego, jeszcze za poprzedniego Ministra 
usłyszała informację, że trend będzie teraz taki, żeby odchodzić od decentralizacji szkół. 
Najlepiej żeby szkoły znajdywały się w dużych ośrodkach, w odległości co najmniej 100 km 
od siebie, więc stąd pojawiła się ta fala, żeby likwidować filie. Pani Chyziak zaproponowała, 
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aby zrobić dla wszystkich radnych, albo dla zainteresowanych radnych spotkanie 
z Dyrektorem, który uczestniczył również w tych wszystkich spotkaniach jeszcze 
w poprzedniej kadencji. Już wtedy plany były różne a mianowicie od zmiany nazewnictwa, 
co było skazane na niepowodzenie. Dziś już wiadomo, że nie tędy droga. Była również 
propozycja przekazanie filii na rzecz samorządów gmin, ażeby one to prowadziły. Pani radna 
powiedziała, że nie wie na jakim to jest obecnie etapie, bo już wypadła z tego wątku jakiś 
czas temu, ale pod przewodnictwem Koleżanki Krystyny można by było zrobić takie 
spotkanie, bo dziś nie ma już sensu rozmawiać i ciągnąć wątku.  

Pan Stanisław Trzaskowski powiedział, że chciałby odnieść się do niektórych 
odpowiedzi. Na początku Pan radny odniósł się do transportu zbiorowego i zapytał, czy nic 
się nie zmieniło i MOF to jest ten wianuszek położony najbliżej Olsztyna? Pan Trzaskowski 
powiedział, że on pytał na jakim etapie i czy jest współpraca z wszystkimi gminami. W tej 
chwili gminy nie czekając na powiaty a mają rację, bo po co mają czekać, podpisują 
porozumienia między sobą. Kiedy podpisują porozumienia między sobą, to wiadomo, że 
powiat nie wkracza i wtedy są to koszty tylko tych gmin. Pan radny wyraził nadzieję, że nie 
jest to celowa polityka Powiatu, ażeby opóźnić wejście tego rozwiązania, czyli transportu 
zbiorowego, po to, żeby ten ciężar przerzucić na gminy. Pan radny przypomniał, że teraz 
transport na terenie więcej niż jednej gminy będzie finansowany przez gminy. Również 
budowy dróg w 50% będą finansowane przez gminy i tak po kolei, po kolei i jeszcze zapewne 
coś by się znalazło. Należałoby to przyspieszyć w porozumieniu z gminami. Gminy mogą 
powiedzieć, że nie są zainteresowane takim transportem. Pan radny powiedział, że nie 
wyobraża sobie takiej sytuacji, ale tak może być. W związku z tym pytanie brzmi, czy gminy 
się włączyły a jeśli nie, na jakim etapie będą włączone. Pan Trzaskowski powiedział, że 
dodatkową uwagę a mianowicie, że gminy wyręczają Powiat. Jeśli chodzi o temat obwodnicy, 
to Pan Trzaskowski zauważył, że Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad nie 
zawsze patrzy, czy są plany czy nie a realizuje własną politykę. W związku z tym, Pan radny 
powiedział, że być może będzie prosił, aby cała Rada się włączyła w ten temat 
i zaproponował, abyśmy wszyscy razem popatrzyli na to i nie popierali tego w ciemno, bo 
Burmistrz albo nawet Rada Dobrego Miasta tak powie. Należy to przeanalizować. Pan 
Trzaskowski zasygnalizował, że Kolega radny zwrócił mu uwagę, że zapomniał powiedzieć 
o ważności obwodnicy zachodniej, ale tak nie jest. Po prostu nie chce przedłużać tej dyskusji. 
Obwodnica wschodnia przez lasy może spowodować co najwyżej to, że powstanie parking 
leśny i nic więcej. Nie odciąży strefy przemysłowej, nie odciąży miasta od ruchu z dróg 
wojewódzkich. Natomiast obwodnica zachodnia spowoduje, że powstaną niezwykle ciekawe 
tereny inwestycyjne, które spowodują rozwój gospodarczy. Pan Trzaskowski powiedział, że 
jego wniosek dotyczy analizy tego tematu i jeśli okaże się, że z punktu widzenia 
gospodarczego wniosek dotyczący obwodnicy nie jest wart poparcia, to on prosi, aby go nie 
popierać. Pan Trzaskowski zaznaczył, że to nie oznacza, że on ma rację, ale dopiero wtedy 
będziemy nad tym debatować. Kolejny temat, jaki poruszył Pan radny to promocja. Pan 
Trzaskowski poprosił, abyśmy traktowali się poważnie, bo jest różnica między dokumentem 
typu plan a dokumentem typu strategia. W pisemnej odpowiedzi na interpelację otrzymał 
informację, że nie ma strategii. Jednakże, tu na tej sali, kiedy dyskutował usłyszał również 
taką odpowiedź:,,.. jeśli będzie wiadomo, ile i jakie środki będą w budżecie, to plan będzie 
opracowany...”. Pan radny powiedział, że nie wyobraża sobie żebyśmy wydawali pieniądze 
na elementy, które jak rozumie, są elementami promocji, bo takie rzeczy to on kupuje, jak 
sobie whisky kupuje (Pan radny wyjął z torebki gadżety, które promocja przygotowała dla 
wszystkich radnych). Pan Trzaskowski przeprosił, mówiąc, że być może był to żart nie na 
miejscu, ale czy ma to świadczyć o tym, że jak Pan Starosta spotyka się z poważnym 
przedsiębiorcą, którego będzie namawiał na inwestowanie na terenie powiatu olsztyńskiego, 
to wręczy mu takie elementy promocyjne? Pan radny przeprosił i powiedział, że może było to 
trochę złośliwe z jego strony, ale nie wyobraża sobie, żeby nasz Powiat zajmował się 
promocją nie mając planu promocji a o tym wielokrotnie mówił. Specyficzny Powiat, gdzie 
jądrem jest Olsztyn a nie miasto powiatowe, tak jak w przypadku innych powiatów. 
W związku z tym, poprosił o rozważenie tej sprawy, bo z tego co wie, niektóre Komisje Rady 
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maja w zakresie swoich obowiązków opiniowanie planów promocji, czy zapoznanie się 
z nimi. Pan Trzaskowski poprosił, abyśmy spróbowali zająć się promocją na poważnie. Te 
gadżety są fajne i ładne, ale to nie jest promocja. To są prezenty, które rozdajemy uczniom i 
tym, którzy zajęli jakieś miejsce w konkursie, ale jego zdaniem, a może się mylić, to nie jest 
promocja. Pan radny odniósł się również do tematu koronawirusa twierdząc, że wciąż jest 
prowadzona profilaktyka i inne rzeczy, ale jeśli mówimy o profilaktyce, szkoleniach i innych 
rzeczach, to najlepiej jest to przeprowadzać kiedy jest rzeczywiste zagrożenie, czy warunki ku 
temu są. Pan radny powiedział, że wydaje mu się, że bez wywoływania żadnej paniki jest to 
dobry temat, aby w szkołach i to wszystkich bez wyjątku, zwrócić uwagę na ten temat. Pan 
Trzaskowski stwierdził, że nie jest fachowcem, bo na sali na pewno są fachowcy, ale może na 
tym etapie wystarczyłoby wyposażenie bez wyjątku wszystkich szkół w pojemniki z mydłem. 
Być może mydło powinno być innego typu. Może trzeba tam przeprowadzić pogadanki, 
porozmawiać na temat zachowania i jakie są elementarne podstawy zachowania higieny i 
utrzymania czystości w takiej sytuacji. Nie potrzebne są tu zwoływania sztabów 
kryzysowych, wielkie narady, tylko elementarne, podstawowe działania, które być może 
wywołają pozytywne nawyki wśród dzieci i młodzieży. Pan radny poruszył kolejny temat i 
powiedział, że mieszkańcy Dobrego Miasta są zaniepokojeni tym, że od 1 lutego nie mogą 
skorzystać z aptek w godzinach nocnych. Najprostsza rzecz, to wejść na stronę internetową i 
sprawdzić harmonogram dyżurujących aptek. Pan radny stwierdził, że na luty takiego 
harmonogramu nie ma. Czy faktycznie coś się zmieniło i takich dyżurów nie ma teraz? 
Mieszkańcy mówią, że sa zbulwersowani tym, że muszą jechać do Olsztyna, bądź do 
Lidzbarka, żeby zrealizować lub zakupić lekarstwa po godzinie 22.  

Pan Jacek Szydło powiedział, że koncepcja transportu publicznego dla Powiatu 
Olsztyńskiego obejmuje wszystkie gminy Powiatu i była uzgodniona z wszystkimi 
burmistrzami i wójtami. Plan spotkań, to jest co innego a koncepcja obejmuje całość 
rozwiązań dla Powiatu Olsztyńskiego. 

Pani Ewa Dutka powiedziała, że wszyscy dyrektorzy zostali poinformowani 
o jutrzejszym spotkaniu w związku z koronawirusem. W trakcie spotkania zostaną nam 
przekazane procedury, które będą obowiązywały w szkole i zapewne naszym zadaniem 
będzie poinformowanie rodziców, uczniów o sposobach postępowania i o tym, co mamy 
robić. To nie jest tak, że nic się zupełnie nie dzieje. To jest dobry pomysł, że zaczynamy od 
szkół.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Starostę, aby zdał relacje z tego, co się 
wydarzyło w Barczewie na sesji. 

Pan Andrzej Abako przywitał wszystkich obecnych na sali i przeprosił, ze nie mógł 
być od samego początku, ale ta sprawa z dużą pętlą i inwestycją za 47.000.000 złotych jest na 
tyle ważna dla mieszkańców Powiatu Olsztyńskiego, że należało dzisiaj porozmawiać 
z Samorządem Barczewa dotyczącym współudziału w tej inwestycji. Pan Starosta 
poinformował, że ze swojej strony może powiedzieć tyle, że Rada i Burmistrz Barczewa 
deklarują współpracę dotyczącą tej inwestycji. Gorzej jest przy współudziale finansowym, bo 
tutaj napotykamy na problem związany z tym, że Samorząd Barczewa rozkłada ręce i mówi, 
że nie ma takich środków. Pan Abako powiedział, że ze swojej strony złożył jednoznaczną 
deklarację i zostawił Panu Burmistrzowi list intencyjny do podpisania odnośnie całości 
inwestycji. On oczywiście nie jest zobowiązujący finansowo, ale jednocześnie Pan Burmistrz 
otrzymał umowę dotyczącą jednorocznego działania, jak również umowy dotyczącego 
dwuletniego działania na tych inwestycjach z prośba o podpisanie listu intencyjnego w ciągu 
14 dni. Jeśli list zostanie podpisany, moglibyśmy przystępować do realizacji tego zadania, 
jeśli oczywiście będzie deklaracja finansowa dotycząca tego zadania z Gminy Barczewo. Jeśli 
w ciągu 14 dni ten list nie wpłynie do Powiatu, Pan Starosta zadeklarował, że więcej nie 
będziemy się tym zajmować, bo szkoda czasu. Mamy zadanie następne, które należałoby 
doprowadzić do przetargu w ciągu pół roku, czyli droga od 51 w Tomaszkowie do 
Gietrzwałdu, która spełnia wszystkie parametry drogi a mianowicie długości i kwoty zadania. 
W tym momencie, zaczniemy zajmować się tamtą drogą, bo pół roku będzie trwało to, aby 
wszystkie sprawy administracyjne załatwić, chociażby odnośnie Komitetu Sterującego i Pana 
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Marszałka. Będzie trzeba napisać nowy wniosek, rozpisać nowy konkurs i realizować to 
zadanie. W tej chwili jest piłka po stronie Gminy Barczewo. Widać było, że z ich strony jest 
zrozumienie, że muszą coś zrobić. Rozmawiali, że muszą z czegoś zrezygnować. Pan Starosta 
powiedział, że ma nadzieję, że tak postąpią. Wszyscy oczekują tego zadania. Jest deklaracja 
przedsiębiorcy Gminy Barczewo, którzy mówią, że w ciągu trzech lat są gotowi wyłożyć 
1.000.000 złotych, aby wesprzeć Gminę Barczewo w budowie tej inwestycji i złożyli takie 
deklaracje na piśmie. Pan Abako wyraził nadzieję, że Burmistrz uwzględni to i wtedy będzie 
im brakowało 3.800.000 złotych a nie 4.800.000 złotych i będziemy mogli tą inwestycję 
realizować. W związku z tym, na następnej sesji będziemy wiedzieli, w którym kierunku 
idziemy. Czy robimy dużą pętlę Dywity – Spręcowo – Barczewo, czy Tomaszkowo – 
Gietrzwałd. Pan Starosta powiedział, że we wtorek był również na sesji Rady Gminy Dywity, 
gdzie przedstawił też tą sytuację. Pan Wójt, Daniel Zadworny oraz Samorząd Gminy Dywity 
deklarują kwotę 6.300.000 złotych i są zdeklarowani uczestniczyć w tej inwestycji. Pan 
Starosta powiedział, że wyjaśnił im, że w przypadku, kiedy Gmina Barczewo nie mogłaby 
przystąpić do realizacji tego zadania ze względu na brak środków finansowych a przystąpimy 
do realizacji ZIT-u Gietrzwałd – Tomaszkowo, to zadeklarował, że Jego drogę zrobimy 
z Funduszu Dróg Samorządowych i złożymy to do FDS przy najbliższym lipcowym rozdaniu. 
Oni przyjęli to że zrozumieniem i miejmy nadzieję, że uda nam się w tej formie wykonać 
półtorej zadania, czyli jedno zadanie i pół. Wiemy, że mamy w budżecie zapisane 
ewentualnie też ZIT Gietrzwałd – Sząbruk – Uniszewo, w związku z tym i tak będzie to 
półtorej zadania. Będzie to realizowane albo z ZIT-u, albo z FDS. Pan Starosta powiedział, że 
żyje nadzieją, iż po tej deklaracji mieszkańców, którzy chcą dołożyć 1.000.000 złotych do 
budowy tego zadania, to i Samorząd Barczewa też inaczej do tego podejdzie.  

Pan Lech Nitkowski powiedział, że jest dumny z postawy Pana Starosty, który ze 
stoickim spokojem wysłuchał tego godzinnego wysłuchania a właściwie przesłuchania przez 
radnych Gminy Barczewo. Pan Nitkowski powiedział, że ma tylko niepomyślne wiadomości 
dla radnych z Gminy Barczewo, których Pani radna Halina B. zobowiązuje do zdania 
sprawozdania z tego, co robią, że nie bronią interesu Gminy Barczewo. Tu bardzo ładnie 
zachował się Pan Starosta i powiedział co radni robią. Pan Nitkowski powiedział, że jeśli 
chodzi o to, co robimy w sprawie tej drogi do Barczewka, to w tym roku mija 20 lat jak Pan 
radny ubiega się o remont tej drogi. Dwie kadencje jako radny powiatu i trzy kadencje jako 
Burmistrz Barczewa ubiegał się o budowę tej drogi i podpisał pierwsze porozumienie 
z Panem Starostą na budowę tej drogi. Mocno namieszał przedsiębiorca, ale w sensie 
pozytywnym, który powiedział, że dołoży 1.000.000 złotych do tych pieniędzy brakujących. 
Dlatego też, dziś troszkę w innym miejscu jesteśmy. Natomiast, nie tak powinna wyglądać 
współpraca, nie tak powinno wyglądać wysłuchanie a nie raczej przesłuchanie, gdzie są dosyć 
nachalne pytania. Pan Lech Nitkowski pogratulował Panu Staroście i powiedział, że jemu 
jako wieloletniemu samorządowcowi nerwy puściły.  

 
Pkt 4. Wyrażenie zgody na przyjęcie zadań z zakresu administracji rządowej 

związanych z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Zbigniewa Załuskiego – Dyrektora Wydziału 
Zarządzania Kryzysowego o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia przez 
Powiat Olsztyński niektórych zadań z zakresu administracji rządowej związanych 
z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej (druk nr 96). 

Pan Zbigniew Załuski powiedział, że w grudniu ubiegłego roku otrzymaliśmy 
porozumienie od Pana Wojewody, w którym zleca nam zadanie przeprowadzania kwalifikacji 
wojskowej w 2020 roku. Tam podana była kwota i wynosiła ona 26.000 złotych. Jest to 
zdecydowanie za niska kwota, dlatego zwróciliśmy się z wnioskiem o jej podwyższenie. 
Będzie ona uzupełniona a pełnomocnictwo podpisane. Nową kwestią w projekcie tej uchwały 
jest to, że aby podpisać porozumienia z podmiotami leczniczymi należy podjąć uchwałę Rady 
Powiatu. Taka uchwała spowoduje, że podpiszemy umowy i w poniedziałek 2 marca 
kwalifikacja zostanie rozpoczęta. Podmioty lecznicze, z którymi mamy podpisać umowy tj. 
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Szpital MSWiA, z którymi podpisujemy umowy w kontekście badań psychiatrycznych 
i kardiochirurgicznych, natomiast z Przychodnią na ul. Dworcowej podpisujemy pozostałe 
umowy. W momencie podjęcia uchwały, czyli w dniu jutrzejszym zostaną podjęte czynności 
w kierunku podpisania umów.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych 
o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Waldemar Jodko powiedział, że Komisja Spraw Społecznych pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w 

sprawie przyjęcia wniosku Komisji Spraw Społecznych dotyczącego projektu uchwały w 
sprawie przyjęcia przez Powiat Olsztyński niektórych zadań z zakresu administracji rządowej 
związanych z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej bez poprawek.  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew 
Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, 
Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna 
BRAK GŁOSU (1) 
Jarosław Wolak 
NIEOBECNI (1) 
Janusz Radziszewski 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty większością głosów. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

w sprawie przyjęcia przez Powiat Olsztyński niektórych zadań z zakresu administracji 
rządowej związanych z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej, w brzmieniu 
przekazanym radnym w materiałach sesyjnych.  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew 
Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, 
Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
NIEOBECNI (1) 
Janusz Radziszewski 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę XI/148/2020 w sprawie przyjęcia przez 
Powiat Olsztyński niektórych zadań z zakresu administracji rządowej związanych 
z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej. 

        Załącznik nr 5 
 

Po zakończonym głosowaniu Pan Przewodniczący zarządził 10 minutową przerwę.  
 

Pkt 5. Sprawy bezpieczeństwa w Powiecie Olsztyńskim. 
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Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Starostę o przedstawienie sprawozdania 

z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego. 
Pan Andrzej Abako powiedział, że sprawozdanie z działalności Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego przedstawi Pan Zbigniew Załuski – Dyrektor 
Zarządzania Kryzysowego. Pan Starosta podziękował wszystkim członkom Komisji, gdyż 
Komisja pracuje społecznie i spotyka się trzy, cztery razy w roku w zależności od potrzeb. 
Pan Abako podziękował zarówno policjantom, strażakom, radnym i osobom z zewnątrz, które 
działają w tej Komisji a dają poczucie bezpieczeństwa mieszkańcom Powiatu Olsztyńskiego 
w zakresie współpracy między Panem Starostą, Policja, Strażą Pożarną, jak też Zarządzaniem 
Kryzysowym. Pan Starosta powiedział, że Pan Dyrektor przedstawi nam to, co działo się 
w 2019 roku.  

Pan Zbigniew Załuski przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego (załącznik nr 6 do protokołu). 

Pan Andrzej Abako powiedział, że Pan Dyrektor przygotował się, bo chciał 
szczegółowo omówić zagadnienia, gdyż są one ważne dla Powiatu i mieszkańców Powiatu 
Olsztyńskiego. Chciał pokazać, że Komisja Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego jest 
potrzebna i pracuje solidnie, przykłada się do swoich obowiązków w sposób prawidłowy. Nie 
spotykamy się po to, żeby sobie spojrzeć w oczy i powiedzieć, że jest dobrze, tylko 
poruszamy różnego rodzaju problemy, które występują na terenie powiatu olsztyńskiego. 
Sugestia jest taka, że będziemy starali się podkreślić, że pracujemy a jednocześnie żeby to 
było zawarte w sentencji słów, które Pan Dyrektor na końcu powiedział.  

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są pytania odnośnie sprawozdania? 
Pani Anna Klewiado powiedziała, że też uważa, że działalność Komisji jest dobra 

a nawet bardzo dobra, ale można stale ją poprawiać. Pani Klewiado powiedziała, że słowo 
bezpieczeństwo kojarzy się jej i być może Państwu też, w znacznie szerszym zakresie. Z tego 
co wyczytała ze sprawozdania Pana Dyrektora, wynika, że w pracę tej Komisji głównie 
zaangażowani są Policja, Straż Pożarna, przedstawiciele Starostwa, radni. Nie ma tu 
przedstawicieli z sanepidu, ze służby weterynaryjnej a wydaje się zasadnym, aby byli, 
chociażby w związku z tym, że jest wiele zagrożeń odnośnie bezpieczeństwa zdrowotnego. 
Ta edukacja powinna być tutaj włączona. Pani radna powiedziała, że jeśli wydaje się to 
sensowne dla Państwa radnych, to może można by o tym pomyśleć na przyszłość, a propo 
chorób odzwierzęcych np. afrykańskiego pomoru świń, ptasiej grypy, aby taka działalność 
edukacyjna została przeprowadzana. Natomiast w przypadku epidemii koronawirusa, to 
sanepid mógłby włączyć się w te działania.  

Pan Zbigniew Załuski powiedział, że skład Komisji Porządku i Bezpieczeństwa 
wskazany został w ustawie o Zarządzaniu Kryzysowym. W nawiązaniu do wypowiedzi Pani 
radnej, to poza Komisją Bezpieczeństwa odbywają się rozszerzone posiedzenia zespołów 
Zarzadzania Kryzysowego, w których uczestniczą w zależności od tematyki, która jest 
omawiana lekarz weterynarii, sanepid. Wtedy omawiamy ze służbami i inspekcjami 
poszczególne zagadnienia, zagrożenia, które na daną chwilę nas dotyczą. W ubiegłym roku 
były takie dwa posiedzenia, rozmawialiśmy na temat ptasiej grypy, na temat ASF-u. 
Rozmawialiśmy na temat skażeń wody a te tematy, które nie są omawiane na Komisji 
Bezpieczeństwa omawiane są każdorazowo na rozszerzonym posiedzeniu Powiatowego 
Zespołu Zarządzana Kryzysowego.  

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że ma prośbę do Pana Starosty, aby Komisja zajęła 
się tematem, który wynika z pewnej luki prawnej. Mamy ambitnych strażaków ochotników 
w każdej gminie, którzy są bardziej ambitni i tworzą w obrębie swoich jednostek grupy 
poszukiwawcze, które przeważnie działają na terenie innych gmin a nie na terenie gminy, 
w której znajduje się siedziba tej jednostki. Bardzo ważne jest, aby taka grupa 
poszukiwawcza była, gdyż sytuacje związane z zaginięciami nie są wcale rzadkie. Natomiast 
finansowanie tej grupy spada tylko na jedną gminę, która działa dla dobra innych gmin 
a nawet innych powiatów. Warto by było na Komisji to przedyskutować i pomyśleć, jak to 
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uregulować. Byłby to też bodziec dla tej gminy, która to robi, żeby to wspierała i nie miała 
samych kłopotów z tego tytułu.  

Pan Andrzej Abako powiedziała, że przedyskutujemy ten temat, który jest szerzej 
poruszany, bo działalność Ochotniczych Straży Pożarnych jest działalnością wykraczającą 
poza gminy. Często jeśli chodzi o ratowanie życia i mienia strażacy uczestniczą w akcjach 
poza miejscem swojego docelowego zamieszkania, czy też funkcjonowania jednostki. 
Poruszymy ten temat i powiadomimy państwa. Oczywiście są to trudne sprawy i trzeba się 
dogadać pomiędzy samorządami, na którym terenie te działania zostały podjęte. Niestety 
wójtowie i burmistrzowie nie są zbyt szczodrzy, jeśli chodzi o płacenie na zewnątrz. 
Natomiast, jeśli takie działania i poszukiwania są, wypadałoby postąpić solidarnie. Jeśli ty 
działałeś w mojej gminie a moi będą działali w twojej, to solidarność jest, i nie płacą między 
sobą. Poruszymy ten temat. 

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że to jest inna sytuacja. W przypadku innych akcji 
kiedy wszyscy sobie nawzajem pomagają i świadczą usługi, nikt się nie rozlicza, ale w tym 
przypadku jest to rodzaj specjalistycznego działania a inne gminy nie rewanżują się tym 
samym. Tu jest specyficzna sytuacja.  

Następnie Pan Przewodniczący poprosił Pana Piotra Zabuskiego, Komendanta 
Miejskiego Policji o przedstawienie sprawozdanie z działalności Komendy Miejskiej Policji 
w Olsztynie. 

Pan Piotr Zabuski przedstawił sprawozdania z działalności Komendy Miejskiej 
Policji w Olsztynie (załącznik nr 7 do protokołu).  

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są pytania odnośnie sprawozdania? 
Pan Andrzej Abako powiedział, że w imieniu naszego Samorządu składa na ręce 

Pana Komendanta, wszystkim pracownikom zarówno z Komendy Miejskiej w Olsztynie jak 
i wszystkich komisariatów, posterunków serdeczne podziękowania za ten rok pracy. 
Oczywiście ten rok też był dla nas dużym wyzwaniem, ze względu na przeznaczenie tych 
środków. Jednak głęboko wierzymy, że Samorząd, który aktywnie odpowiada na chęć 
współpracy z Komendantem, który ciągle dopinguje do tego, żeby próbować zmieniać Policję 
w zakresie nowego sprzętu, aby byli jeszcze bardziej skuteczni, jest takim dobrym 
symptomem działalności na przyszłość. Widać, że to bezpieczeństwo w znacznej części się 
poprawia na terenie powiatu olsztyńskiego i za to Pan Starosta podziękował wszystkim 
funkcjonariuszom i pracownikom. Pan Starosta powiedział, że bardzo się cieszy, że jego 
Dobre Miasto jest tak wysoko a Komisariat w Dobrym Mieście jest uważany za najlepszy 
w Powiecie a jeden z najlepszych w Województwie. Pan Starosta stwierdził humorystycznie, 
że jak ówczesna Pani Starosta pochodziła z Biskupca, to wtedy Komisariat z Biskupca był 
najlepszy. Podziękował również Pani Komendant Barbarze Krzyżewskiej za pracę. Zapewne 
duży wpływ na działanie tego Komisariatu ma Pan Burmistrz, bo jest bardzo aktywny 
i mówią, że jest szeryfem i w związku z tym dopinguje Policję do takiej aktywnej pracy 
i dzięki temu osiągają takie duże wyniki. Pan Starosta powiedział, że ma nadzieje, iż ten rok 
był równie dobry a Panu Komendantowi życzy dobrych porozumień z Panem Prezydentem 
i rozumie, że jeden rok będziemy odpuszczali my a drugi  Pan Prezydent a w dalszym etapie 
funkcjonowania będziemy współpracowali. 

Pan Piotr Zabuski podziękował w imieniu całej załogi.   
Pani Joanna Michalska powiedziała, że miała wczoraj okazję uczestniczyć 

w odprawie rocznej w Komisariacie w Dobrym Mieście, który obejmuje swoim działaniem 
gminy: Dywity, Jonkowo i Świątki, więc jest to największy obszar w naszym Powiecie. Pani 
Wicestarosta powiedziała, że była bardzo zbudowana statystykami, wynikami jakie były 
pokazane. Rzeczywiście ta wykrywalność jest na bardzo wysokim poziomie i możemy czuć 
się bezpiecznie, bo nie mamy praktycznie żadnych rozbojów, włamań w naszych domach na 
naszym obszarze. Pan Komendant nie wspomniał, ale jedna z policjantek bardzo 
zaangażowała się w wykrycie sprawy o zasięgu ogólnopolskim, jeśli chodzi o przestępczość 
dotyczącą oszustw. Rzeczywiście spawa została rozwiązana i zarzuty postawione. To 
pokazuje potencjał, że nie jest to tylko Komisariat Powiatowy, ale, że ich możliwości są 
porównywalne w skali kraju. Jeśli chodzi o wsparcie Komisariatu to nie ma rozgraniczeń, że 
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jest to Powiat Olsztyński, czy Olsztyn. To też jest znaczące dla naszej działalności. Pani 
Wicestarosta podziękowała i powiedziała, że jako mieszkanka gminy Dywity czuje się 
bezpiecznie. 

Pan Piotr Zabuski powiedział, że komisariaty doszły do poziomu pracy Komendy 
Miejskiej Policji z Olsztyna i to jest ten sukces policjantów.  

Pan Stanisław Trzaskowski poprosił, aby nie odebrać jego głosu jako łyżki dziegciu 
do tej beczki miodu, bo raczej będzie to głos twórczy a nie krytyczny. Po pierwsze 
w materiałach co najmniej od dwóch lat, albo od trzech, przez jakieś przeoczenie podawana 
jest zaniżona liczba mieszkańców gmin obsługiwanych przez Komisariat w Dobrym Mieście.  
Pan Trzaskowski powiedział, że nie wie, dlaczego pomijana jest ludność Gminy Świątki 
a w związku z tym ludności będącej pod opieką Komisariatu Dobromiejskiego jest nie 34.000 
tylko 39.000 osób.  

Pan Piotr Zabuski stwierdził, że on powiedział 39.000. 
Pan Stanisław Trzaskowski powiedział, że on w materiałach co innego przeczytał.  
Pan Piotr Zabuski stwierdził, że być może nastąpiła pomyłka. 
Pan Stanisław Trzaskowski powiedział, że należy pamiętać, że jest to liczba 39.000.  
Pan Piotr Zabuski powiedział, że 39.000 w Dobrym Mieście, prawie 32.000 

w Biskupcu i prawie 31.000 w Olsztynku oraz 26.000 w Barczewie. 
Pan Stanisław Trzaskowski powiedział, że bezspornym jest fakt, że Komisariat 

w Dobrym Mieście obsługuje największą liczbę ludności. Jeśli popatrzymy powierzchniowo, 
to jest to porównywalne z Komisariatem w Olsztynku. Jak byśmy nie patrzyli Komisariat 
w Dobrym Mieście jest Komisariatem największym. Ciągle w Dobrym Mieście odzywają się 
głosy mieszkańców a nie policjantów, że ten obszar jest zbyt duży i albo powinien być 
mniejszy o jedną, czy nawet dwie gminy lub należy wprowadzić dodatkowy patrol policyjny 
w nocy. Pan radny przypomniał, że problemem tym zajmowała się Komisja Bezpieczeństwa 
w roku 2018 jednak temat nie został zakończony. Być może w roku 2019 został zakończony, 
ale on nic o tym nie wie. W związku z tym Pan radny powiedział, że ma pytanie do Pana 
Starosty, czy Komisja Bezpieczeństwa może dokonać analizy z tym, że nie musza to być 
wnioski, ale, żeby mieć ogólny obraz tej analizy np. ilu policjantów przypada na 10.000 
mieszkańców. Może to zabrzmi śmiesznie, ale ilu policjantów przypada na hektar, żeby móc 
porównać jak wygląda obsada i etaty, bo niestety o etatach w tych materiałach pisanych nic 
nie było. Jak wygląda ta obsada etatowa i czy faktycznie patrząc z boku nie jest tak, że 
Komisariat w Dobrym Mieście jest troszeczkę nie tak traktowany jak powinien być, z racji 
 ilości mieszkańców i powierzchni działania. Pan radny powiedział, że do tej beczki miodu 
też się dołączy, bo faktycznie Policji w Dobrym Mieście widać dużo więcej i bardzo dobrze. 
Policję nie tylko widać, ale i skutecznie działa. Pan radny powiedział, że chciałby, aby 
Komisja Bezpieczeństwa przeanalizowała jak wygląda czas reakcji w rozbiciu na zgłoszenia, 
które miały miejsce w godzinach dziennych, czyli od 6 do 22 i na zgłoszenia po tej godzinie 
(zgłoszenia nocne). Pan Trzaskowski powiedział, że był świadkiem zdarzenia, gdzie czas 
reakcji od zgłoszenia do interwencji wyniósł prawie dwie godziny, ale to było w godzinach 
nocnych. Pan radny powiedział, że nie widział w tym żadnej winy policjantów, natomiast 
w jego ocenie policjant z jednego końca Biskupca, na drugi koniec Gminy Jeziorany nie 
przemieści się w ciągu 15 czy 20 minut. Takie analizy byłyby dobre, zwłaszcza, że Pan 
Starosta w takich analizach naprawdę był dobry i potrafił świetnie je przygotowywać. Dlatego 
Pan radny powiedział, że liczy iż będą one przygotowane, gdyż byłby to ciekawy materiał 
porównawczy. Na koniec Pan Trzaskowski powiedział, że chciał wyjaśnić, skąd nasunął mu 
się temat odnośnie tego, czy Dobre Miasto jest dobrze traktowane. Chodziło 
o usprzętowienie, gdzie Komisariat w Dobrym Mieście był poniżej. Pan Trzaskowski 
powiedział, że mówi to tylko w trosce o policjantów w Dobrym Mieście.  

Pan Piotr Zabuski powiedział, że chciałby odnieść się do części policyjnej, żeby się 
nie powielać. Jeśli chodzi o reakcję, każde zdarzenie jest badane, analizowane, gdyż czas 
dojazdu jest omiernikowany. Musimy wykazać każdy dojazd. Tam gdzie jest zagrożenie życia 
i zdrowia, to mamy tzw. pilne dojazdy, gdzie maksymalny czas dojazdu to 11 minut i ten czas 
osiągany jest w prawie każdym zdarzeniu. Tam gdzie nie ma zagrożenia zdrowia i życia i jest 
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zdarzenie, które trzeba interwencyjnie obsłużyć, to mamy czas bodajże 23 minuty na dojazd. 
Zawsze jako priorytet traktujemy sytuację kiedy jest zagrożenie zdrowia i życia. Nawet nie 
musimy tego analizować i możemy udostępnić takie statystyki by to pokazać, bo każda 
interwencja jest rejestrowana w systemie SWD. Państwo dzwonicie na 112 czy 997, 
natomiast to trafia do nas formatką i od tego momentu, kiedy trafi do nas ten czas jest liczony 
systemowo. Tu nie ma sytuacji, że ktoś może coś przekłamać i my taką analizę możemy 
przedstawić. Pan Komendant powiedziała, że przytoczy przypadek z niedzieli, kiedy patrol 
policji w Barczewie namierzył pijanego kierowcę, który zaczął uciekać, bo jak się okazało 
miał 2,5 promila. Natomiast my awaryjnie dwa radiowozy z Olsztyna, do Barczewa 
ściągnęliśmy, żeby złapać tego pijanego kierowcę. Ten pościg trwał około 40 minut, bo nie 
chciał się zatrzymać. Doszło do użycia środków przymusu, jako radiowozu, ale nikomu nic 
się nie stało. Radiowozy są tylko lekko uszkodzone, natomiast osoba zatrzymana była bez 
uprawnień i miała 2,5 promila w wydychanym powietrzu. Tutaj nie mamy problemu. Tak 
samo, jeśli w Dobrym Mieście dzieje się coś takiego, co zagraża życiu, to nasze radiowozy 
z Olsztyna awaryjnie lecą do Dobrego Miasta, Dywit, Świątek i nie ma z tym problemu. Jeśli 
chodzi o stopień skomputeryzowania poszczególnych komisariatów to pewne zaległości 
zastaliśmy. Czym większe zaległości, tym dłuższy jest czas dojścia do jakiegoś ideału, czyli 
100%. Pan Komendant powiedział, że Komisariat jeszcze 3 lata temu miał bardzo niskie 
stany, jeśli chodzi o zinformatyzowanie, ale dochodzimy do tego ideału. Jednak Pan radny 
jako ówczesny Burmistrz wspierał Komisariat, żeby kupić komputery. Kupiliśmy komputery 
z ustawy modernizacyjnej a za rok lub dwa, to wszystko będzie na bardzo wysokim, 
europejskim poziomie.  

Pan Lech Nitkowski powiedział, że przyłącza się do głosu kolegi i kiedy Pan 
Komendant będzie tak to głęboko analizował, to poprosił, aby wziąć pod uwagę, że 
Komisariat w Barczewie obsługuje również Gminę Purda a tam jest 40 km. W Barczewie 
mamy dwa zakłady karne i cztery kościoły. Poza tym ten Komisariat w Barczewie obsługuje 
również Zakład Karny w Barczewie. Pan radny stwierdził, że to co powiedział to odnosi się 
do analizy i nie oczekuje teraz odpowiedzi.  

Pan Piotr Zabuski powiedział, że od maja zeszłego roku wszystkie czynności na 
terenie Zakładu Karnego wykonują policjanci z Olsztyna. Barczewo zostało pozbawione 
obsługi Zakładu Karnego a Wydział Techniki robi wszystkie pomoce. Pan Komendant 
powiedział, że rzeczywiście, była to ogromna skala obciążenia Komisariatu. Przez lata to 
Komisariat robił pomoce na rzecz całego kraju w Zakładzie Karnym i z tego co pamięta 
ponad 1000 osób jest tam osadzonych. My rocznie mieliśmy 800 pomocy prawnych dla 
komend powiatowych i komisariatów w całej Polsce, czyli 800 razy nasz policjant musiał 
wejść na teren Zakładu i dokonać czynności procesowych z udziałem tam osadzonej osoby. 
W obecnej chwili 800 czynności robią policjanci z Olsztyna, więc Komisariat w Dobrym 
Mieście został odciążony.   

Pani Anna Klewiado powiedziała, że biorąc pod uwagę sukcesy i efektywność pracy 
Komisariatu w Dobrym Mieście to rzeczywiście to cieszy, ale chciałaby zapytać, czy Pan 
Komendant planuje w jakiejś niedalekiej perspektywie remont wewnątrz budynku 
Komisariatu i wyposażenia, jeśli chodzi o meble, bo odbiegają one daleko od standardów? 
Pani radna powiedziała, że nie widziała tego na mapce, ani prezentowanych planach, gdzie są 
kupowane dla komisariatów działki, prowadzone są remonty. Jak w tym kontekście znajduje 
się Komisariat w Dobrym Mieście?    

Pan Piotr Zabuski powiedział, że jest to bardzo cenna uwaga. Pan Komendant 
powiedział, że jest to wyrzut sumienia, bo wśród tych wszystkich inwestycji Komisariat 
w Dobrym Mieście nie ma jakiegoś większego remontu. Pan Zabuski stwierdził natomiast, że 
przygotowując się do tych wszystkich inwestycji i aplikując je na grunt Komendy Miejskiej 
starał się zaczynać od tych, którzy mają te najgorsze warunki. Te najgorsze warunki miała 
Purda, Olsztynek. Biskupiec miała straszne warunki, jego stan był opłakany. W Stawigudzie 
będzie nowy budynek. W Jezioranach też jest bardzo straszna sytuacja, ale też będą mieli 
nowy budynek, więc od tego zaczęliśmy. Są to zaległości z wielu, wielu lat. Policja też nie 
miała takich pieniędzy, jakie ma teraz w ramach ustawy modernizacyjnej. Pan Komendant 
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powiedział, że ma na sercu Dobre Miasto i to, żeby odświeżyć go, bo kapitalnego remontu nie 
trzeba robić, ale odświeżyć. Pan Komendant powiedział, że będziemy korzystać tak jak 
w przypadku Biskupca i Olsztyna z kompetencji osadzonych w zakładach karnych. Jesteśmy 
zadowoleni i jest to ogromne wsparcie służby więziennej oraz wysoka jakość, jeśli chodzi 
o efekt końcowy tego remontu. Pan Zabuski powiedział, że ma nadzieję, iż w tym roku 
rozpoczną się prace koncepcyjne a w przyszłym roku wejdziemy w remont. Pan Zabuski 
stwierdził, że na razie nie ma jeszcze koncepcji i pomysłu, dlatego nie chce nic obiecywać, 
ale będziemy rozmawiać na temat odświeżenia tego komisariatu. Tam należy odświeżyć 
zarówno garaże, jak i sam obiekt.  

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Koleżanka go ubiegła, ale poprosił, aby Pan 
Komendant zwrócił uwagę na kwestię Posterunku Dobromiejskiego, zwłaszcza na okna, 
centralne ogrzewanie, na grzejniki i zawory, które tam sterczą jak gwoździe w ścianie. One 
powodują też, że dużo ciepła się traci. Pan Wolak powiedział, że ma jeszcze jedną kwestię 
dotyczącą dzielnicowych a mianowicie, ma takie odczucie, że w Dobrym Mieście brakuje 
pewnie oprócz Straży Miejskiej, trochę więcej edukacji. Sprawa dotyczy głównie osiedla, 
którym Pan radny zawiaduje. Pan radny stwierdził, że odczuwa ze strony mieszkańców, że 
dzielnicowy unika jakby rozmów, mało go widać. Takie są zgłoszenia od mieszkańców do 
niego jako prezesa i radnego. Powinno być więcej profilaktycznej rozmowy, która przyniesie 
większy efekt i przełoży się to, na mniejszą ilość zdarzeń. Chodzi tu nawet o wyrzucanie 
mebli przez okno, czy wyprowadzaniem psów, bo takie są zdarzenia.  

Pan Piotr Zabuski powiedział, że weźmie sobie to do serca, bo to jest cenna uwaga. 
Praca dzielnicowych to jest taka praca u podstaw. Jeśli oni będą wykonywać prace dobrze 
i będą więcej spotykać się ze społeczeństwem, to będziemy mieli mniej interwencji 
i problemów społecznych.  

Pan Marian Piwcewicz w imieniu mieszkańców Stawigudy podziękował Panu 
Komendantowi za decyzje KGP, które zapadły również przy udziale Pana Komendanta 
a dotyczyły budowy nowego Posterunku, który ma być oddany również w tym roku. Pan 
radny podziękował za wzmocnienie kadrowe i docelowo przewidziane dodatkowe etaty. Pan 
Piwcewicz powiedział, że my podlegamy pod Komisariat w Olsztynku. Dostaliśmy jeden 
samochód terenowy oznakowany. Rozmowy prowadzone są również między Panem 
Komendantem a Komendą Główną Policji o dofinansowanie 50% na drugi samochód, który 
będzie do dyspozycji również Posterunku w Stawigudzie. Jest to wielki zysk dla gminy. 
Faktem jest, że Gmina dość dynamicznie się rozwija, jest coraz więcej mieszkańców i to 
poprawi bezpieczeństwo na jej terenie. Jest to też symptom pozytywnych działań, które 
stwarzają nie tylko bezpieczeństwo w gminie, ale i w Powiecie. Pan radny powiedział, że na 
nowy Posterunek w Stawigudzie działkę dała gmina, ale resztę, w tym również wyposażenie 
sfinansowała Komenda Główna Policji. W związku z tym, czy też na terenie powiatu 
olsztyńskiego są planowane inwestycje odnośnie nowych obiektów.  

Pan Piotr Zabuski powiedział, że Posterunek w Stawigudzie powinien być do 
oddania na przełomie sierpnia i września, więc to jest inwestycja tegoroczna. Druga 
inwestycja zaplanowana jest w Jezioranach, pod warunkiem, że ta działka zostanie 
przekazana. Wydłużające się procedury w przekazaniu, mogą zagrozić tej inwestycji. To są 
jedyne inwestycje w Powiecie, reszta to są działki, które pozyskujemy i te działki 
chcielibyśmy wykorzystać do następnych inwestycji. Od 2021 roku będzie nowa ustawa 
o modernizacji Policji i chcielibyśmy wbić się z tymi działkami w nowe inwestycje dla 
Powiatu chociażby do Komisariatu w Dywitach, w Barczewie, czy Olsztynku. Czy nam się 
uda, to czas pokaże. Pan Komendant powiedział, że będziemy próbować, żeby tak się stało.  

Pan Andrzej Abako powiedział, że odnosząc się do wniosku Pana Stanisława 
Trzaskowskiego, to Pan Dyrektor zapisał sobie, co ma być na najbliższej Komisji 
Bezpieczeństwa. Będziemy prosili Pana Komendanta o sprawozdanie z tego zakresu. 
W związku z tym, że Pan Komendant wie z czego ma się przygotować, Pan Starosta poprosił, 
aby podzielić te informacje na dzień i noc i wyjazdy, aby zobaczyć jak ta statystyka wygląda. 
Pan Starosta poinformował, że oczywiście odpowiemy Państwu radnym mailowo na to 
zagadnienie. Pan Starosta poinformował również, że 21 lutego został pożegnany st. bryg. 
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Andrzej Górzyński, który odszedł na emeryturę. Ponieważ Pan Andrzej w tej chwili jest na 
wyjeździe prywatnym i nie mógł dziś z nami tu być, w związku z powyższym na następnej 
sesji pożegnamy go wspólnie za 13 lat wspólnej pracy jako Komendant na rzecz 
mieszkańców Powiatu Olsztyńskiego. Pan Górzyński 29 lat i 4 miesiące pracował również, 
jako pracownik Państwowej Straży Pożarnej. Pan Komendant Sergiusz Dłuski jest 
wyznaczony jest jako Zastępca Komendanta Komendy Miejskiej Państwowej Straży 
Pożarnej. Pan Starosta wyraził nadzieję, że na następnej sesji przywitamy też nowego 
Komendanta, bo z tego co wiadomo, są już takie decyzje podjęte. Pan radny powiedział, że na 
razie nie będzie mówił jakie, dopóki decyzje nie zostaną oficjalnie potwierdzone, ale na 
następnej sesji pożegnamy starego i przywitamy nowego Komendanta.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Sergiusza Dłuskiego, p.o. Komendanta 
Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej o przedstawienie sprawozdanie z działalności 
Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Olsztynie. 

Pan Sergiusz Dłuski powiedział, że w odniesieniu do tego co powiedział Pan 
Starosta, chciałby uzupełnić informacje a mianowicie obecnie pełni on obowiązki 
Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej a wcześniej był Zastępcą Pana 
Komendanta Górzyńskiego i tak jak Pan Starosta powiedział, nie do niego a do przełożonych 
należą pewne decyzje, jak to będzie wyglądało w najbliższej przyszłości. Pan Komendant 
bardzo serdecznie podziękował za zaangażowanie w bezpieczeństwo i szeroko rozumianą 
ochronę przeciwpożarową, na terenie każdej z gminy, które Państwo reprezentują. Pan Dłuski 
nawiązując do słów Pana Przewodniczącego, powiedział, że nie liczy, ale jest pewny dobrej 
współpracy, która jest i będzie zawsze tylko lepsza. Następnie Pan Komendant przedstawił 
sprawozdanie z działalności Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Olsztynie 
(stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

Pan Andrzej Abako powiedział, ze chciałby podziękować wszystkim strażakom 
Państwowej Straży Pożarnej, wszystkich trzech jrg, za gotowość w niesienie pomocy. 
Społeczeństwo odbiera Straż Pożarną jako służbę mundurową, która jest najwyżej oceniana 
ze wszystkich służb mundurowych. Niesienie pomocy drugiemu człowiekowi i gotowość 
a czasami uśmiech w trudnych dla człowieka chwilach daje tą satysfakcje z pracy, którą 
wykonujecie. Pan Starosta powiedział, że chciałby również podziękować Ochotniczej Straży 
Pożarnej, która nie zdaje nam sprawozdań przed Radą, tylko w imieniu ochotników zdaje Pan 
Komendant. Dlatego Pan Starosta powiedział, że chce podziękować wszystkim druhom, 
którzy uczestniczą we wszystkich tych akcjach i pomagają ludziom, można powiedzieć, że 
bezinteresownie. Oprócz tego, Pan Abako podziękował radnym za wsparcie Policji i Straży 
Pożarnej, bo to, że Starosta rozmawia to jedno, ale bez wsparcia i głosu ze strony Państwa 
radnych, tej pomocy, która jest przywoływana przez Komendanta Zabuskiego i Komendanta 
Dłuskiego by nie było.   

Pan Sergiusz Dłuski powiedział, że złożone na jego ręce podziękowania na pewno 
przekaże swoim pracownikom i funkcjonariuszom, jak i ochotnikom, jeśli w najbliższym 
czasie ich spotka.  

Pan Marian Piwcewicz zapytał, jaka jest przyszłość Ochotniczych Straży Pożarnych, 
jeśli chodzi o ochotników oraz kadrowo o grupy pożarnicze. Inwestujemy w sprzęt a może się 
okazać, że nie będzie skompletowanej załogi na akcję. W poprzednich czasach, kiedy była 
gospodarka społeczna, były pewne przywileje prawne a mianowicie ochotnicy mieli wolny 
dzień po akcji. Oprócz tego, że za akcje były dodatkowe pieniądze, były również przywileje 
emerytalne. W tej chwili kiedy jest gospodarka rynkowa, często pracują w firmach 
prywatnych i dlatego nie są zainteresowani opuszczaniem swojego stanowiska pracy, żeby 
wyjeżdżać na akcje, gdyż są to komplikacje jeśli chodzi o pracodawcę. Pan Piwcewicz 
powiedział, że obserwując sytuacje u siebie zauważa, że są tam emeryci a nam chodzi 
o młodych ludzi. Młodzi ludzie, którzy są w szkołach, czy na uczelniach, też już się nie 
angażują w to. Czy w przyszłości te OSP, po części utrzymywane przez samorząd gminy, nie 
będą musiały być zbliżone do finansowania i zatrudnienia jakie mamy w Państwowej Straży 
Pożarnej? 



 22

Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Komendanta, aby skoncentrować się na Powiecie 
i nie wdawać się w dyskusję akademicką, czyli tylko jak te zjawiska wyglądają na terenie 
naszego Powiatu.  

Pan Sergiusz Dłuski powiedział, że jeśli mówimy o przepisach ogólnie, globalnie, to 
są to przepisy krajowe. Dlatego możemy tu zaznaczać tylko swój głos choćby tutaj, czy na 
szczeblu wojewódzkim. Jeśli chodzi o nasz Powiat, to możemy zrobić wszystko, żeby 
zachęcić a w zasadzie tam, gdzie nie ma lub brakuje, wskazać, że potrzebni są liderzy. Jeśli 
mamy lidera w danej jednostce OSP, czy mówiąc wprost mamy człowieka, który ciągnie 
jednostkę, wtedy przyciąga ludzi do siebie. Czy to będzie pod kątem młodzieży, czy 
dodatkowych zajęć i atrakcji, które mogą się pojawić i nie chodzi tylko o sprzątanie tej 
remizy, lub pokazaniu jak te węże się rozwija. W Jonkowie organizowane są dla 
młodzieżówki przejażdżki, pływanie łódką po jeziorze, były też loty, wyjazdy nad morze. 
Ważne jest znalezienie liderów, którzy potrafią przyciągnąć do siebie ludzi, nawet jeśli część 
z tej młodzieży nam potem odpadnie. Dopóki będą na studiach, będą mogli prowadzić 
i wspierać te działania. To jest wszystko, co możemy zrobić nie w formule prawnej, ale 
możemy pokazać, że ta straż jest atrakcyjna. Również jako Państwowa Straż Pożarna 
możemy włączać się w spotkania, w ramach Ochotniczej Straży Pożarnej, w ramach sesji 
Gminy, po to, żeby pokazać z czym to się je i dlaczego to jest ważne.  

 
Pkt 6. Sprawy różne i wolne wnioski. 

 
 Pan Andrzej Abako poinformował, że Pani Dyrektor Anna Kowalewska złożyła 
podanie o udzielenie urlopu bezpłatnego na rok, gdyż wyjeżdża do Krakowa, gdzie będzie 
pełniła bardzo ważną funkcję też w geodezji. Nie wiadomo, czy do nas wróci, ale przez rok 
będzie ją zastępowała Pani Wioleta Truszczyńska. Pan Starosta podziękował Pani Dyrektor za 
pracę, którą wykonywała przez ponad 5 lat jako Dyrektor Wydziału Geodezji. 
 Pan Starosta poinformował również, iż z dniem 1 marca zmienia się obsługa prawna 
i nie będzie już tego robiła Kancelaria mec. Bentkowskiego. Przez ponad 5 lat byliśmy 
zadowoleni z tej współpracy. Pan Starosta złożył pracownikom kancelarii podziękowania za 
pięcioletnia pracę. 

Pan Jerzy Laskowski poinformował, że wpłynęło pismo od Wojewódzkiego Urzędu 
Ochrony Zabytków w Olsztynie z informacją o udzieleniu dotacji: 

 Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Jakuba w Olsztynie  w wysokości 
121.176 zł, 

 Parafii Ewangelicko – Augsburskiej w Ostródzie w wysokości 20.000 zł, 
 Parafii Greckokatolickiej p.w. Św. Mikołaja w Dobrym Mieście 

w wysokości 20.000 zł, 
 Archidiecezji Warmińskiej w wysokości 50.000 zł, 
 Gminie Kolno (na wymianę pokrycia dachowego wiatraka w Bęsi) 

w wysokości 100.000 zł, 
 Wspólnocie Mieszkaniowej przy ul. Kolejowej 16 w Olsztynie w wysokości 

1.800 zł, 
 Wspólnocie Mieszkaniowej przy ul. Żeromskiego 38 w Olszynie 

w wysokości 23.541 zł, 
Pan Laskowski poinformował również, że wpłynęło pismo od Urzędu Miejskiego 

w Dobrym Mieście z informacją o udzieleniu dotacji: 
 Parafii Greckokatolickiej p.w. Św. Mikołaja w Dobrym Mieście w wysokości 

3.500 zł, 
 Archidiecezji Warmińskiej w wysokości 30.000 zł. 

Pan Przewodniczący poinformował, że wpłynęło pismo od Wojewody Warmińsko – 
Mazurskiego informujące o uchyleniu § 3 uchwały Nr VIII/122/2019 Rady Powiatu 
w Olsztynie z dnia 29 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 
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ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych, z uwzględnieniem szkół ponadpodstawowych 
i specjalnych mających siedzibę na obszarze powiatu olsztyńskiego prowadzonych przez inne 
organy prowadzące. (paragraf mówił, że uchwała wchodzi w życie 14 dni od dnia ogłoszenia 
w dzienniku urzędowy województwa – według rozstrzygnięcia uchwała rady wchodzi w życie 
w dniu podjęcia i podlega publikacji w dzienniku urzędowym województwa).  
 Pan Przewodniczący poinformował, że wpłynęło pismo od Pana radnego Waldemara 
Jodko skierowane do wszystkich radnych, w którym Pan radny zwraca się z prośbą 
o przyłączenie się do akcji sprzątania obszarów leśnych znajdujących się w granicach 
Powiatu Olsztyńskiego. Planowany termin to 20.03 2020 roku. W przedsięwzięciu weźmie 
udział młodzież szkolna, ZHP, OSP, koła łowieckie, urzędy miast i gmin z terenu powiatu, 
radni powiatowi, miejscy i gminni oraz nadleśnictwa lasów państwowych. Odpowiednią 
reklamę tego wydarzenia zapewni Radio Olsztyn, które jest patronem medialnym naszej 
inicjatywy. Głównym celem inicjatywy jest zadbanie o czystość zielonych płuc. Akcję 
zbierania śmieci planujemy zakończyć wspólnym ogniskiem, pieczeniem degustacją 
kiełbasek. Strażacy OSP przedstawią podstawowe zasady bezpieczeństwa 
przeciwpożarowego w lesie. Pracownicy lasów państwowych, myśliwi opowiedzą 
uczestnikom ciekawe historie, które zdarzyły się podczas obcowania z naturą. Organizatorzy 
liczą na szybką odpowiedź radnych w sprawie uczestnictwa w akcji, gdyż należy ustalić na 
jakich obszarach będzie prowadzona akcja.   

Poza tym wpłynęło pismo do Pana Starosty od Burmistrza Gminy Biskupiec, który 
informuje, że Gmina Biskupiec podjęła działania, aby czynnie włączyć się w akcję sprzątania 
obszarów leśnych znajdujących się w granicach Powiatu Olsztyńskiego. Pan Przewodniczący 
powiedział, że pismo podpisał Burmistrz Pan Kamil Kozłowski, ale całości pisma nie będzie 
przytaczał. Poprosił pana Waldemara Jodko o uzupełnienie informacji. 

Pan Waldemar Jodko powiedział, że w porozumieniu z Panem Starostą chciałby 
zrobić taką akcję. Byłaby to ciekawa akcja i coś by się działo w Powiecie, poza tym wszyscy 
wiemy ile jest śmieci przy drogach naszego Powiatu. Pan radny powiedział, że rozmawiał 
z Nadleśnictwem Wipsowo, które zorganizuje worki, rękawice dla tych gmin, które graniczą 
z tymi nadleśnictwami, obszarami leśnymi. Każdy radny będzie działał na swoim obszarze, 
gdzie są tereny leśne. Należałoby porozmawiać z wójtem, burmistrzem i ze szkołami. Pan 
Jodko powiedział, że u nich wszystkie szkoły zadeklarowały swój udział, jak również osoby 
niepełnosprawne, gdyż ma to być akcja ogólnogminna. Na dzień dzisiejszy mamy około 500 
osób. Pan radny powiedział, że martwi się gdzie my ich wszystkich damy, ale jest tych lasów 
trochę. Ważne są wspólne działania. Urząd Miasta zapewnia transport, zbiórkę nieczystości 
również. Pan radny powiedział, że zależy mu na tym, aby wszyscy się przyłączyli i żeby była 
to ogólnopowiatowa akcja. Na koniec zaplanowane jest ognisko w tych miejscach, gdzie 
zbiórka będzie prowadzona, bo nie sposób zrobić ich wszędzie, bo wtedy każdy by 2 godziny 
na kiełbaskę czekał. Mamy również sponsorów. Pan radny powiedział, że będzie starał się 
namówić firmę Egger, która jest również sponsorem tej akcji, worki, rękawice na inne 
ościenne gminy. Dla 1000 osób dają też kiełbaski. Pieczę nad tą akcja sprawuje Pan 
Burmistrz, który bardzo nam pomaga. Wójtowie i Burmistrzowie też mogą pomóc, tylko 
trzeba do nich uderzyć. 

Pan Andrzej Abako powiedział, że jeśli Państwo radni podjęliby w swoich gminach 
taką inicjatywę, to moglibyście liczyć na naszą pomoc i wsparcie w nawiązaniu kontaktu 
z nadleśniczymi i ewentualnie z dyrektorami szkół. Ważne jest to, aby ta inicjatywa wyszła 
oddolnie, tak jak to powiedział Pan Jodko, który w Biskupcu to zorganizował. Pan Starosta 
powiedział, że jeśli radni będą mieli taką inicjatywę, to jest otwarty do rozmowy ze 
wszystkimi, żeby pomóc zorganizować taką akcje sprzątania lasu na terenie Powiatu 
Olsztyńskiego.  

 
Pkt 7. Zamknięcie obrad Sesji.  
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Pan Jerzy Laskowski zamknął obrady XI sesji Rady Powiatu w Olsztynie w dniu 27 
lutego 2020 r.  
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Piotr Ulatowski  
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Załączniki: 
1. Lista obecności radnych.  
2. Lista obecności gości. 
3. Lista pracowników Starostwa. 
4. Porządek obrad sesji. 
5. Uchwała Nr XI/148/2020 w sprawie przyjęcia przez Powiat Olsztyński niektórych zadań 

z zakresu administracji rządowej związanych z przeprowadzeniem kwalifikacji 
wojskowej. 

6. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego. 
7. Sprawozdanie z działalności Komendy Miejskiej Policji w Olsztynie. 
8. Sprawozdanie z działalności Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej 

w Olsztynie. 


